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La present acta, una vegada aprovada pel Ple, es publica en la web d'aquest Ajuntament de manera íntegra, sense 

cap mena de restricció i d'accés/consulta oberta en internet. L'eventual presència de dades personals o informació 

que identifique o que pot fer identificables persones físiques, queda omesa o substituïda per ***, llevat que 

concórrega alguna base jurídica que legitime el seu tracte, conforme estableix l'article 6 del Reglament Europeu 

de Protecció de Dades 2016/679 (*RGPD) i l'art. 8 de la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció de 

Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

  

ACTA NÚM. 07/2023 

 

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, CELEBRAT EL 

DIA VINT-I-CINC DE MAIG DE DOS MIL VINT-I-TRES 

 

A la ciutat de Sagunt, el dia 25 de maig de dos mil vint-i-tres, a les 8 hores i 6 minuts, 

es reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. 

Alcalde, Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sra. María José Carrera Garriga 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Francisco Alejandro Sotoca Ruiz 

Sra. Natalia Antonino Soria 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco 

Sra. María Asunción Moll Castelló 

Sr. Josep Maria Gil Alcamí 

Sr. José Manuel Tarazona Jurado 

Sra. Maria Josep Soriano Escrig 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sra. Pilar Berna García 

Sr. Cosme José Herranz Sánchez 

Sra. Carolina Fuertes Gallur 

Sr. Sergio Ramón Muniesa Franco 

Sra. Davinia Bono Pozuelo 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

Sr. Guillermo Sampedro Ruiz 

Sr. Roberto Rovira Puente 

Sr. Salvador Montesinos Zamorano 

Sr. Alejandro Vila Polo 

Sr. Carlos López Rodríguez 

 

 Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de realitzar sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera 

convocatòria. 

  

 La Presidència obri l’acte i, vist que tots han sigut convocats en legal forma i que hi ha 

prou quòrum, s’examinen els assumptes que tot seguit es relacionen i que han estat a disposició 

de les persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria. 

 

P R I M E R A   P A R T:  PART RESOLUTÒRIA 

 

1 EXPEDIENT 1417572A. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 230427 
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Juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic corresponent 

s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de la següent 

sessió plenària: 

27 d’abril de 2023. 

 

Atés el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de 

Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les actes de les 

sessions dels òrgans col·legiats. 

I atés que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la Corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillén, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

27 d’abril de 2023. 

 

2 EXPEDIENT 1417596J. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA PLE 

230429 

Juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic corresponent, 

s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de la següent 

sessió plenària: 

29 d’abril de 2023. 

Atés el que es disposa en article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, 

de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les actes de les 

sessions dels òrgans col·legiats. 

I atés que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillén, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

27 d’abril de 2023. 

 

3 EXPEDIENT 680140P. 03/262/18. IBERDROLA DISTRIBUCIÓ ELÈCTRICA 

SAU. DONAR COMPTE DE SENTÈNCIA DICTADA PER LA SECCIÓ SEGONA DE 

LA SALA CONTENCIOSA ADMINISTRATIVA DEL TRIBUNAL SUPREM QUE 

RESOL RECURS DE CASSACIÓ EN EL PROCEDIMENT ORDINARI NÚM. 262/2018 

I 330/2018 RELACIONAT 
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Es dona compte al Ple de la corporació de la sentència núm. 1486/22 dictada per la 

Secció Segona de la Sala contenciosa administrativa del Tribunal Suprem, per la qual es resol 

el recurs de cassació interposat per aquest Ajuntament contra sentència dictada per la Secció 

Tercera de la Sala contenciosa administrativa del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat 

Valenciana, que estimava el recurs interposat en procediment núm. 262/2018, per IBERDROLA 

DISTRIBUCIÓ ELÈCTRICA, contra ordenança fiscal reguladora de la taxa per utilització 

privativa o aprofitament especial del domini públic local de les instal·lacions de transport 

d’energia elèctrica, gas, aigua i hidrocarburs del municipi de Sagunt, anul·lant l’art. 4 i l’annex 

de tarifes de l’ordenança, per considerar mancat de motivació l’informe tecnicoeconòmic. 

La sentència que resol la cassació de la qual s’adona, resol en el mateix sentit que el va 

fer en una altra sentència, la núm. 1366/22, interposada per idèntics motius i contra el mateix 

objecte, per part de XARXA ELÈCTRICA D’ESPANYA, en el procediment ordinari núm. 

330/2018, de la qual també es dona compte, atés que comparteixen els mateixos fonaments 

jurídics, i que fixen com a doctrina correcta la següent: 

«a) En els supòsits d’aprofitament especial de béns del domini públic no cal imposar un tipus 

de gravamen del 5 per 100 sobre la base de la taxa que prendrà, al seu torn, com a referència, 

la utilitat que reporte l’aprofitament quan ens trobem irrefutablement davant un cas 

d’aprofitament especial, no d’ús privatiu i 

b) L’Ordenança Fiscal -en els casos en què coincidisquen aprofitament especial i ús privatiu- 

haurà de justificar la intensitat o rellevància de cadascun d’ells a l’hora de quantificar la taxa 

conforme a la legislació vigent, especialment tenint en compte l’article 64 de Llei 25/1998, de 

13 de juliol , de modificació del Règim Legal de les Taxes Estatals i Locals i de Reordenació 

de les Prestacions Patrimonials de Caràcter Públic». 

 

Amb la qual cosa, a la llum d’aquests criteris interpretatius, declara que,  

 “Conseqüentment, l’expressat determina la necessitat d’estimar el recurs de cassació 

de l’Ajuntament de Sagunt, casant i anul·lant la sentència recorreguda ja que l’informe 

tecnicoeconòmic ha de considerar-se motivat per remissió a l’Orde EHA/3188/2006 i a la 

ponència de valors del municipi. 

 D’altra banda, com s’infereix de la sentència que hem reproduït, no és possible imposar 

el mateix tipus de gravamen del 5 per 100 de manera indistinta a supòsits d’utilitat pública o 

aprofitament especial, raó per la qual aquella sentència va anul·lar l’art. 4 de l’Ordenança en 

relació amb l’Annex "de tarifes”. 

Per tot això, estimen els recursos de cassació presentats i estimen de manera parcial el 

fons del procés en el sentit de declarar la nul·litat de l’art. 4 en relació amb l’Annex "de tarifes”, 

desestimant la resta de pretensions. 

Quant a les costes, segons l’art. 93.4 Llei 29/1998, Reguladora de la Jurisdicció 

Contenciós Administrativa, no fer declaració d’imposició al no apreciara mala fe o temeritat. 

 

Per tot això, es proposa a l’òrgan competent, que és el Ple de la corporació, que adopte 

el següent acord: 

ÚNIC: Quedar assabentada de les sentències dictada per la Secció Segona de la Sala 

contenciosa administrativa del Tribunal Suprem, resolent els recursos de cassació interposats, 

i estimen en part les pretensions dels recursos interposats per XARXA ELÈCTRICA 

D’ESPANYA en el PO núm. 330/18 i per IBERDROLA DISTRIBUCIÓ ELÈCTRICA en el 

PO núm. 262/18, que declaren la nul·litat de l’art. 4 en relació amb el “Annex de tarifes”, de 

l’Ordenança Fiscal reguladora de la taxa per utilització privativa o aprofitament especial del 

domini públic local de les instal·lacions de transport d’energia elèctrica, gas, aigua i 

hidrocarburs del municipi de Sagunt, sense imposició de costes. 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
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4 EXPEDIENT 1409801H. PROGRAMA D’AULES COMPARTIDES (PAC) CURS 

2023/2024 

Vista la proposta del Departament d’Educació que es transcriu a continuació: 

"El Programa d’Aula Compartida (d’ara en avant, PAC) és un projecte conjunt dels centres 

d’Educació Secundària Obligatòria del municipi així com de l’Ajuntament de Sagunt on cada 

administració destina una sèrie de recursos personals i materials per a la creació d’un projecte 

educatiu comú compartit. 

 

Aquest programa es basa en: 

- L’Ordre 38/2016, de 27 de juliol, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i 

Esport, regula el Pla d’actuació per a la millora, el Programa de reforç per a 4t d’ESO i 

el Programa d’Aula Compartida. 

 

Així com en: 

-Constitució espanyola. 

-Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de Bases de Règim Local. 

-Llei 8/2013, de 9 de desembre, per a la millora de la qualitat educativa 

-Llei 40/2015, d’1 d’octubre de Règim Jurídic del Sector Públic. 

-Llei 39/2015, d’1 d’Octubre, de Procediment Administratiu. 

-Decret 136/2015, de 4 de setembre del Consell. 

-Ordre 38/2016 de 27 de juliol, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport que 

regula el Pla d’actuació per a la millora, el Pla de reforç per a 4t d’ESO i Programa Aula 

Compartida. 

-Llei 26/2018, de 21 de desembre, de la Generalitat, de drets i garanties de la Infància i 

l’adolescència. 

-Decret 93/2001, de 22 de maig, del Govern Valencià, pel qual s’aprova el Reglament de 

Protecció Jurídica del Menor a la Comunitat Valenciana. 

-Decret 28/2009, de 20 de febrer, del Consell, pel qual es modifica el Reglament de Mesures de 

Protecció Jurídica del menor en la Comunitat Valenciana. 

-Ordre 20/2019, de 30 d’abril, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport, per 

la qual es regula l’organització de la resposta educativa per a la inclusió de l’alumnat en els 

centres docents sostinguts amb fons públics del sistema educatiu valencià. 

-LOMLOE (Llei orgànica 3/2020, de 29 de desembre, per la qual es modifica la Llei orgànica 

2/2006, de 3 de maig, d’Educació), fa vigent l’article 1, lletra p de la LOE (Llei orgànica 2/2006, 

de 3 de maig, d’Educació), que estableix que un dels principis en els quals s’inspira el sistema 

educatiu espanyol és el de “la cooperació i col·laboració de les administracions educatives amb 

les corporacions locals en la planificació i implementació de la política educativa”. 

-Resolució de 10 de desembre de 2020, de la directora general d’Inclusió Educativa, per la qual 

s’aproven les instruccions per a la participació de personal extern i agents comunitaris en els 

centres docents de titularitat de la Generalitat Valenciana (apartat 1). 

 

Els centres educatius tenen l’oportunitat d’elaborar la seua PAM per a cada curs, i 

d’aquesta manera regular i concretar el conjunt d’actuacions que es realitzen en cada centre per 

a la millora de la qualitat educativa, la consecució de l’equitat en l’educació i les millores de 

les competències de l’alumnat. És a dir, definir actuacions que es concreten en un conjunt 

d’intervencions educatives que han de donar resposta a les necessitats, els interessos i les 

motivacions de tot l’alumnat del centre; organitzar-se en línies d’acció, algunes de les quals es 

configuren com a programes, incloent-se dins d’aquests el Programa d’Aula Compartida (PAC). 

 

Per a posar en marxa el PAC, es requereix de la col·laboració organitzada i sistemàtica 

del màxim de professionals i administracions possibles, donada la complexitat dels fenòmens 

del fracàs, absentisme i abandó escolar. 
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Per a implementar aquesta iniciativa és necessari desenvolupar un currículum educatiu, 

que es duga a terme al centre escolar, i un currículum pràctic o taller, que es realitza en espais 

municipals, tot això amb la finalitat d’atendre menors de 16 anys, en etapa d’escolarització 

obligatòria, amb el risc d’abandó escolar prematur, amb expedients d’absentisme escolar i 

trajectòria de fracàs educatiu i inadaptació escolar. En definitiva, un programa d’atenció a la 

diversitat i inclusió educativa dirigit a l’alumnat d’ESO, matriculat en els centres d’Educació 

Secundària Obligatòria, en risc d’exclusió social, que presenta conductes disruptives, dificultats 

d’adaptació al mitjà escolar i tendència a l’absentisme escolar crònic o a l’abandó escolar. 

 

Durant l’actual curs escolar, s’està treballant amb 280 expedients, 44 oberts durant el 

curs escolar 2022/2023 d’absentisme escolar, i dels quals 143 corresponen a escolars d’ESO, 

sent la majoria d’ells corresponents a alumnat susceptible d’acollir-se al PAC, per a fer front a 

situacions d’absentisme escolar, d’abandó prematur de l’escolarització obligatòria, 

d’absentisme escolar per sancions d’expulsions a causa de conductes disruptives i objectors 

escolars. Fenòmens que provoquen serioses dificultats d’integració en la infància i adolescència, 

produint un difícil i problemàtic accés a la construcció pròpia del menor del seu itinerari 

educatiu, personal, laboral, cultural i que resulta ser un generador de conflictes, desajustaments 

socioeducatius i possibles conductes infractores o delictives. 

 

Per acord del Ple de la corporació de data 28 de juliol de 2022, en el curs escolar 2022/2023, 

es va posar en marxa un nou projecte denominat MULTITASQUES, amb un objectiu comú: 

motivar a aquest alumnat de manera que es potencie la seua autoestima, habilitats socials i 

desenvolupament personal, i es va fer a través dels següents tallers: 

- TALLER DE PERRUQUERIA I IMATGE PERSONAL. 

- TALLER DEFENCE LAB. 

- TALLER DRAMATITZACIÓ. 

- TALLER ESCALADA. 

- TALLER GRAFITI. 

- TALLER DE PRODUCCIÓ MUSICAL. 

- PROGRAMA DESENVOLUPAMENT PSICOEMOCIONAL. 

 

Estant a punt de finalitzar el curs escolar, podem afirmar que aquest programa ha resultat 

tot un èxit per als xics i xiques participants, que s’han sentit involucrats en tot moment i més 

amb l’objectiu final de la realització d’un curtmetratge que ells mateixos han desenvolupat en 

tots els àmbits: des del guió, música, interpretació i enregistrament. 

 

Amb tot això s’han aconseguit els objectius proposats, és a dir: 

- Afavorir la participació de tot l’alumnat valorant el potencial individual, així com el 

col·lectiu, treballant la igualtat i perspectiva de gènere, l’apoderament, l’empatia, la solidaritat, 

la confiança d’ells i entre ells… 

- Adaptació curricular personalitzant les activitats a les capacitats i necessitats individuals. 

- Desenvolupar i adquirir processos d’aprenentatge que afavorisquen les seues actituds i 

destreses personals. 

- Adquirir i consolidar hàbits d’estudi, treball i esforç individualitzat i en equip per a 

fomentar la continuïtat dels seus estudis. 

- Millorar la iniciativa personal treballant la pren decisions, planificant i assumint 

responsabilitats. 

- Estimular la imaginació i el pensament creatiu fomentant activitats actives i pràctiques 

- Desenvolupar un pensament crític estimulant la seua capacitat creativa i reflexiva. 

- Promoure i potenciar les seues habilitats socials. 
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És per això que per al pròxim curs 2023/2024 s’ha planificat un nou Programa Aules 

Compartides MULTITASQUES, que comprendrà els següents tallers: 

a) TALLER MICRORELATS SENSIBILITZACIÓ I EDUCACIÓ VIÀRIA: El taller de 

microrelats és un dels eixos principals del programa d’activitats escolars 

complementàries i es desenvoluparà durant tot el curs escolar, molts dels tallers que 

exposem a continuació giren al voltant d’ell. El monitor encarregat de la seua execució 

és un Agent Tutor de la Policia Local de l’Ajuntament de Sagunt, especialitzat en 

educació viària i que compta en el seu historial amb enregistraments de diversos curts 

cinematogràfics. 

Aquest taller té com a projecte final l’enregistrament de diversos microrelats, sobre 

temes relacionats amb l’educació viària i amb accions i funcions que duen a terme els 

agents tutors com potser l’absentisme escolar, la mediació, la prevenció de substàncies 

addictives, la detecció de situacions de risc de menors i joves…, per això, l’alumnat 

treballarà per a desenvolupar les seues habilitats socials i la seua relació grupal/grupal. 

 

b) TALLER DEFENCE LAB: és un programa de defensa personal, fitness i salut el qual, 

mitjançant una educació moral, de caràcter ètic i desenvolupant habilitats motores, 

s’ensenya als adolescents habilitats, actituds i aptituds que necessiten per a 

desenvolupar-se en la societat actual. 

En les classes s’impartiran tècniques bàsiques de Seguretat Ciutadana: prevenció de 

l’assetjament escolar, prevenció i anticipació, direcció, actuació i motivació acadèmica, 

basat en 4 punts clau: defensa personal; creixement i desenvolupament personal; salut i 

fitness i un ambient positiu de suport, net i segur. 

 

c) TALLER DRAMATITZACIÓ: És un projecte enfocat a alumnes adolescents amb 

dificultats d’adaptació o risc d’exclusió, on mitjançant tallers de teatre de llums i ombres, 

li’ls proporciona un espai de creació, un lloc per a l’escolta i la diversitat, per a anar 

descobrint les capacitats creatives i el poder del treball creatiu en grup. 

Els jocs dramàtics permeten crear en els alumnes una consciència grupal/grupal que els 

permeta créixer a nivell cognitiu, emocional, social i personal, alhora que afavoreixen 

el desenvolupament de diferents habilitats socials i personals que afavoriran el seu 

desenvolupament en un món global i divers com l’actual. 

 

d) TALLER ESCALADA: Taller en rocòdrom de dues hores de duració en el qual es 

realitzen pràctiques d’escalada, maneig d’aparells i nusos en instal·lació esportiva per a 

escalada. 

S’impartiran conceptes bàsics sobre assegurament, muntatge i desmuntatge de reunions 

equipades, progressió durant l’escalada, assegurament, maniobres en reunió, despenge, 

etc. L’alumnat escalarà en rocòdrom aplicant protocols i bones pràctiques en l’escalada 

esportiva. 

 

e) TALLER GRAFITI: Taller en el qual s’aprendran diferents tècniques i conceptes clau 

per a la creació de grafitis i maneig dels materials a utilitzar, habilitant un espai de 

formació sobre activitats creatives enfocades al desenvolupament de l’art urbà. 

 

f) TALLER DE PRODUCCIÓ MUSICAL: El taller de producció musical planteja d’una 

forma pràctica i amena conceptes i premisses bàsiques per a iniciar-se en el món de les 

Produccions Musicals i els Home Studios. L’enfocament d’aquests tallers està pensat 

per a persones sense experiència en aquest terreny i amb pretensions lúdiques, 

formatives, domèstiques i fins i tot, oferir una nova oportunitat de futur laboral. 
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En el taller es duran a terme, plantejaments teòrics i pràctics, amb material real. Els 

alumnes realitzaran producció, enregistrament i mescla d’àudio digital amb la finalitat 

d’aplicar-ho al curtmetratge com a activitat final. 

 

g) TALLER D’INTERACCIÓ AMB CAVALLS: El taller d’interacció amb cavalls promou 

el desenvolupament cognitiu, físic, emocional, social i ocupacional dels alumnes. Es 

desenvoluparà en dos trams, un teòric, d’explicació de la cura i característiques de 

l’animal i un altre pràctic. Es realitzarà en dos grups d’alumnes amb una periodicitat 

mensual. 

 

h) TALLER D’EMOCIONS I CERCA DE TALENTS: Aquest taller està orientat a 

l’elaboració de vídeos curts on s’aborden les emocions, posant-les nom, i les habilitats 

i capacitats individuals dels alumnes. És un projecte educatiu i audiovisual que pretén 

crear una plataforma per a desenvolupar competències transversals, usant un llenguatge 

atractiu per a la joventut, com és això del llenguatge audiovisual. Entre aquestes 

competències es troben l’autoconeixement, la visió analítica i crítica, l’organització, la 

comunicació, el treball en equip, l’adaptabilitat, etc. 

 

i) TALLER 1, 2, 3... ACCIÓ: En aquest taller els alumnes hauran de treballar cada dia 

amb l’objectiu de crear un directe en format audiovisual que es retransmetrà perquè la 

resta de l’alumnat de l’institut puga veure’l. Aquest taller desenvoluparà competències 

transversals mitjançant llenguatge audiovisual, com ara: el treball en equip, 

l’autoconeixement, la comunicació, la visió analítica i crítica, l’organització, el treball 

en equip, l’adaptabilitat... 

Es treballarà amb l’alumnat mitjançant la metodologia d’aprenentatge vivencial, en què 

un aprenentatge significatiu succeeix mitjançant l’acció i té com a objectiu involucrar 

el grup de manera activa amb tot el que són: ment, cos, emocions i motivació. 

 

j) TALLER DE TEATRE SOCIAL: El taller de teatre estarà centrat en la creació i 

construcció d’un personatge des de la improvisació, les dramatitzacions, el teatre social 

i els textos dramàtics, atenent les seues necessitats i les seues realitats. 

La interpretació es treballarà des dels entorns socials reconeguts pels alumnes treballant 

la participació, la inclusió, la perspectiva de gènere, el treball col·lectiu... 

 

k) TALLER ARTTERÀPIA: Aquest taller tindrà com a objectiu el desenvolupament de la 

creativitat i l’artteràpia per a posar en valor les seues capacitats més desconegudes o 

infravalorades. A més, buscarem que l’art i la creació plàstica siguen un nou element 

complementari en la seua formació, que puga donar amplitud i cohesió a la posada en 

escena dels micro-relats. 

 

l) TALLER PERRUQUERIA: En el taller es duran a terme plantejaments teòrics i pràctics, 

amb material real. Aquest taller contribuirà al fet que l’alumnat adquirisca unes 

competències professionals, personals i socials a través de tècniques bàsiques capil·lars. 

El taller de perruqueria i el de caracterització estan interconnectats entre ells i el que es 

pretén és que l’alumnat sàpia utilitzar les eines i coneixements apresos per a poder 

posar-les en pràctica en els personatges que es creuen en els microrelats. 

Els mòduls de les classes seran: preparació d’equips i útils de rentada, rentada i 

condicionat del cabell, canvis en el cabell de manera temporal, canvis de cabell de 

manera permanent... 

 

m) TALLER DE CARACTERITZACIÓ: Juntament amb el taller de perruqueria, aquest 

taller de caracterització forma el bloc d’imatge personal i en ell s’ensenyen tècniques 
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de maquillatge per a aprendre a transformar el rostre i el cos del mateix alumnat per a 

les seues actuacions en les projeccions audiovisuals. 

Se’ls ensenyarà a utilitzar productes específics per a poder fer: maquillatges de fantasia, 

de dia, a la nit, per a efectes especials com curts, ferides i cicatrius, morats, cremades… 

 

El projecte educatiu es desenvoluparà per mitjà de tallers complementaris amb l’objectiu 

de previndre i reduir l’absentisme, la desafecció i l’abandó escolar en edat d’escolarització 

obligatòria entre l’alumnat de l’ESO. Es durà a terme durant el curs escolar 2023/24 comprenent 

els mesos de setembre de 2023 a juny de 2024, en l’horari lectiu escolar. 

Els tallers tenen com a projecte final la creació d’un curt cinematogràfic realitzat per 

l’alumnat, per al qual durant tot el curs s’aniran treballant en activitats que estaran 

interconnectades entre elles i amb una metodologia de caràcter pràctica i funcional. Es vol 

afavorir la participació d’un alumnat desmotivat respecte a l’educació reglada, amb la intenció 

que aquests tallers siguen un pont i un motor motivacional perquè continuen la seua formació. 

Vistes les sol·licituds presentades per les direccions de l’IES Camp de Morvedre i de 

l’IES Jorge Juan (IES Núm. 5), indicant el seu desig en la participació d’aquests centres en 

aquests programes per al curs 2023/2024. 

Atés el que disposa el Decret 104/2018, de 27 de juliol, del Consell, pel qual es 

desenvolupen els principis d’equitat i d’inclusió en el sistema educatiu valencià, estableix en 

l’article 10 la possibilitat de col·laboració entre administracions i amb entitats indicant que a fi 

d’establir models d’intervenció sistemàtics i globals, s’aplicaran acords i protocols de 

col·laboració i coordinació entre conselleries, institucions i organismes públics implicats 

d’àmbit autonòmic, provincial, comarcal o local. 

Atés que en el mateix sentit es pronuncia la Resolució de 10 de desembre de 2020 de la 

Directora General d’Inclusió Educativa per la qual s’aproven les instruccions per a la 

participació de personal extern i agents comunitaris en els centres docents de titularitat de la 

Generalitat Valenciana, que estableix en l’apartat primer que “a fi d’establir models 

d’intervenció sistèmics i globals, s’aplicaran acords i protocols de col·laboració i coordinació 

entre administracions públiques: els diferents departaments de la Conselleria competent en 

matèria d’educació, i entre conselleries, institucions i organismes públics implicats d’àmbit 

autonòmic, provincial, comarcal o local” marc en el qual es troben definits els termes del 

present protocol de col·laboració. 

Atés el que disposa l’art. 25.2.n) de la Llei 7/1985 són competències pròpies participar 

en la vigilància del compliment de l’escolaritat obligatòria, sent aquest Programa parteix de 

l’estratègia municipal, juntament amb el Reglament Municipal d’Absentisme Escolar, aprovat 

pel Ple de la corporació en data 27 de desembre de 2022. 

 

Vist l’informe de fiscalització. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de Cultura, Educació i Oci, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER: Implantar per al pròxim curs escolar 2023/2024, el Programa d’Aules 

Compartides (PAC) multitasques, que comprendrà els Tallers enumerats anteriorment. 

SEGON: Assumir els recursos i altres despeses inherents als programes de serveis i 

subministraments necessaris per al seu desenvolupament, segons el següent detall: 

  

Previsió despeses de setembre a desembre de 2023: 
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Tallers Educació Serveis i/o subministraments 

400 3260 22609 (A sobre RC220230005957) 23.465,03 

 

 

Previsió despeses de gener a 15 de juliol de 2024: 

 

 Serveis i/o subministraments 

 Educació: programes absentisme escolar 10.000 € 

400 3260 22109  

 Serveis i/o subministraments 

 Subministraments: Tallers Educació 10.000 € 

400 3260 22199  

 

TERCER: Comptabilitzar l’operació A sobre RC- 220230005957 per a l’exercici 2023, 

i RC -FUT 2024 en les partides 400 3260 22109 i 400 3260 22199, per import de 10.000 € en 

cadascuna d’elles, supeditats a la seua consignació en el pressupost de 2024. 

QUART: Signar el protocol de col·laboració i coordinació amb les direccions dels 

instituts que participen en aquest Programa, segons el següent text: 

 

PROTOCOL DE COL·LABORACIÓ I COORDINACIÓ PROGRAMES D’AULA 

COMPARTIDA (PAC): MULTITASQUES 

 

REUNITS 

D’una part, 

Gemma Pérez Berna, DNI. ***9919**, directora de l’IES Jorge Juan, i 

Maria Amparo Navarro Bayo, DNI ***0877**, directora de l’IES Camp de Morvedre, i 

 

D’una altra, Darío Moreno Lerga, DNI ***0288**, alcalde de l’Ajuntament de Sagunt. 

 

Les parts, en nom i representació de les seues respectives institucions, es reconeixen mútuament 

i recíprocament amb capacitat suficient i necessària per a aquest acte i procedeixen a subscriure 

el present protocol de col·laboració i coordinació, de conformitat amb l’acord de Ple de data 

*xx de *xxx de 2022. 

 

EXPOSEN 

L’objectiu d’aquest protocol és recollir l’aposta socioeducativa conjunta per a dur a terme, dins 

del Pla d’Actuació per a la Millora (PAM), el programa d’aules compartides (PAC) al municipi 

de Sagunt per a l’alumnat d’Educació Secundària Obligatòria. 

 

El PAC és un programa d’atenció a la diversitat i inclusió educativa dirigit a l’alumnat en risc 

d’exclusió social matriculat als centres d’Educació Secundària Obligatòria, que presenta 

conductes disruptives, dificultats d’adaptació al mitjà escolar i tendència a l’absentisme escolar 

crònic o a l’abandó escolar. 

 

Aquest acord estableix i desenvolupa accions coordinades d’intervenció i integració 

socioeducativa per a fomentar la integració de l’alumnat amb necessitats específiques 

d’adaptació, donant-li suport en el seu itinerari educatiu i en la seua etapa de transició a la vida 

formativa i laboral, així com per a previndre l’absentisme i fracàs escolar prematur. 

 

CLÀUSULES 
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Primera: àmbit d’actuació 

En el Programa d’Aules Compartides es planteja desenvolupar un currículum educatiu en un 

espai adequat dins del centre educatiu i un currículum pràctic o taller en un espai facilitat per 

l’Ajuntament. Aquest és un programa destinat a tot l’alumnat d’Educació Secundària 

Obligatòria, cuidant-se especialment l’adequació d’espais i desplaçaments d’aquells menors 

partícips del programa que pertanguen al nucli de Sagunt i el Port de Sagunt. 

 

Segona. Període de vigència 

El protocol de col·laboració i coordinació entre aquest Ajuntament i els centres educatius farà 

efecte des del dia de la seua signatura i durant el curs escolar 2023/2024. 

 

Aquest es podrà prorrogar durant un curs escolar, manifestant-se aquesta pròrroga explícitament 

per escrit dins del termini i en la forma escaient, amb anterioritat al començament del curs 

escolar 2023/2024. De la mateixa manera es podrà sol·licitar la seua renúncia, de manera 

expressa, per qualssevol de les parts. 

 

Tercera. Compromisos del centre educatiu. 

Els IES Jorge Juan (IES núm. 5) i Camp de Morvedre es comprometen a: 

1. Proporcionar el professorat més adequat per al perfil d’aquesta mena de programes específics. 

2. Seleccionar l’alumnat segons la resolució del Programa d’Actuació per a la Millora per la 

qual es regula el Programa d’Aules Compartides. Així com realitzar convocatòria per a reunir 

l’alumnat seleccionat així com a les seues famílies per a la seua proposta d’incorporació i 

selecció a l’inici de curs. Així com les que es realitzen al llarg del curs en el cas de noves altes. 

3. Desenvolupar l’itinerari educatiu acadèmic dels àmbits corresponents: àmbit matemàtic, 

científic, lingüístic, social, educació física, entre altres. 

4. Establir el protocol coordinat de seguiment setmanal d’assistència així com d’avaluació del 

programa d’aules compartides al llarg del curs. 

5. Proporcionar els recursos materials i econòmics que faciliten un adequat desenvolupament 

del programa d’aules compartides. 

6. Assumir les despeses de transport de l’alumnat. 

7. Designar un responsable de la coordinació del programa amb la finalitat d’assistir i participar 

en les reunions de coordinació i avaluació que es mantindran al llarg del curs. 

 

Quarta. Compromisos de l’Ajuntament 

L’Ajuntament de Sagunt es compromet a: 

1. Proporcionar els mestres de taller més adequats per al perfil d’aquesta mena de programes 

específics així com de l’especialitat acordada per les parts. 

2. Proporcionar les dependències municipals adequades per al desenvolupament d’aquesta 

mena de programes específics així com el seu manteniment, ja siga al nucli de Sagunt i / o el 

Port de Sagunt. 

3. Desenvolupar l’itinerari formatiu i socioeducatiu dels àmbits pràctics seleccionats. 

4. Establir protocol coordinat de seguiment setmanal d’assistència així com d’avaluació del 

programa d’aules compartides al llarg del curs. 

5. Proporcionar els recursos materials i econòmics complementaris que faciliten l’adequat 

desenvolupament del programa d’aules compartides. 

6. Designar un responsable de la coordinació del programa amb la finalitat d’assistir i participar 

en les reunions de coordinació i avaluació que es mantindran llarg del curs. 

 

Cinquena. Altres consideracions 

Tots aquells aspectes no recollits en aquest protocol, ja siguen propostes o modificacions, 

s’exposaran, valoraran i es decidiran per consens en les reunions de coordinació. 
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6 EXPEDIENT 1393198Y. BAIXA PER ANUL·LACIÓ DE CRÈDIT CONSELL 

LOCAL AGRARI 

Mitjançant Resolució d’Alcaldia núm. 1738 de data 2 de març de 2023, es va liquidar 

el Pressupost del Consell Local Agrari corresponent a l’exercici 2022, i en compliment de 

l’indicat en l’esmentada Resolució es va acordar, entre altres, donar compte de l’aprovació de 

la liquidació del Pressupost del Consell Local Agrari corresponent a l’exercici pressupostari 

2022 i determinar el romanent de tresoreria disponible per a despeses generals a 31 de desembre 

de 2022, que resulta negatiu en 1.600,06 €; aquest resultat constitueix la necessitat d’incoar un 

expedient de modificació de crèdits de baixa per anul·lació en la quantia del romanent. 

El Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals, en l’article 193.1 estableix el següent: “1. En cas de 

liquidació del pressupost amb romanent de tresoreria negatiu, el Ple de la corporació o l’òrgan 

competent de l’organisme autònom, segons corresponga, hauran de procedir, en la primera 

sessió que celebren, a la reducció de despeses del nou pressupost per quantia igual al dèficit 

produït. L’expressada reducció només podrà revocar-se per acord del Ple, a proposta del 

president, i previ informe de l’Interventor, quan el desenvolupament normal del pressupost i la 

situació de la tresoreria el consentiren.” 

 

Així mateix, les Bases d’Execució del Pressupost vigent, en la base 16 disposa el següent: 

“es recorrerà a aquesta modificació de crèdits en els supòsits previstos en el TRLRHL i 

prioritàriament per a finançar romanent de Tresoreria negatiu resultant de la liquidació de 

l’últim exercici, llevat que es demostre o justifique o impossibilitat. Així mateix quan així ho 

ordene l’Alcaldia.” 

 

Sobre la base de l’exposat, cal considerar l’existència de crèdits que, en cas de minorar-

se, no produiria cap alteració en el funcionament normal de l’entitat. Aquestes aplicacions són 

les que es relacionen a continuació: 

 Complement específic del personal associat al programa 4100 “administració general 

d’agricultura”, ja que el pressupost aprovat contempla diversos llocs de treball per cobrir 

a la data de la proposta. 

 

CRÈDITS QUE DISMINUEIXEN 

Orgànica Program

a 

Econòmica Aplicació pressupostària Import 

625 4100 12101 Complement específic 1.600,06 € 

 

Vist l’informe de la intervenció delegada de caràcter favorable. 

 

Per tot això, corresponent al Consell Rector l’aprovació de la proposta de modificació 

de Crèdit de baixa per anul·lació prèvia la seua aprovació pel Ple de l’Ajuntament de Sagunt, 

de conformitat amb els articles els articles 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora 

de les Bases de Règim Local i 49 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 

desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les 

hisendes locals, en matèria de pressupostos. 

 

Vist l’acord del Consell Rector del Consell Local Agrari, se sotmet a votació, resultant: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 16, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Sampedro, Rovira, Montesinos i 

López. Abstencions: 9, senyors/es González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, 

Sáez i Vila; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 16 vots a favor del PSOE, Compromís, 

EU, Ciutadans i Sr. López i 9 abstencions d’IP, PP i VOX, ACORDA: 
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PRIMER. Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 3/23 de baixa per anul·lació 

de crèdits, per a finançar el Romanent Líquid de Tresoreria negatiu que resulta de la liquidació 

del pressupost de l’exercici 2022, d’acord amb el següent detall: 

 

BAIXES PER ANUL·LACIÓ EN APLICACIONS DE DESPESES 

Orgànica Program

a 

Econòmic

a 

Aplicació pressupostària Import 

625 4100 12101 Complement específic 1.600,06 € 

 

SEGON. Donar trasllat de la proposta per a la seua aprovació, i previ els tràmits 

pertinents, al Ple de l’Ajuntament de Sagunt. 

 

7 EXPEDIENT 977976A. MODIFICACIÓ ORDENANÇA RETIRADA DE 

VEHICLES DE LA PÚBLICA 

Vist que, el Ple de l’Ajuntament de Sagunt, en sessió ordinària que tingué lloc el dia 30 de 

juny de 2022, va acordar aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança de retirada de vehicles 

de la via pública de Sagunt, concretament l’article 6, amb la finalitat d’incloure-hi el supòsit de 

vehicles correctament estacionats de manera prèvia a la senyalització. 

Vist que es va acordar, de conformitat amb el que s’estableix en l’article 49 de la Llei 

7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, sotmetre la referida modificació a 

informació pública i audiència per termini de trenta dies per a presentació d’al·legacions i 

suggeriments, podent-se consultar el text d’aquesta ordenança en la web de l’Ajuntament de 

Sagunt següent: 

 

https://aytosagunto.es/es/ayuntamiento/administracion/normativa-municipal/normativa-en-

tramite/audiencia-einformacion-publica/ 

 

Vist que, el dia 18 de juliol es va publicar en el Butlletí Oficial de la Província l’edicte 

d’aprovació inicial en el qual consta que les reclamacions es presentaran en els Registres 

Municipals i en els restants previstos en l’article 16.4 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 

Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques. 

Vist que consta en edicte publicat que transcorregut aquest termini sense que s’haguera 

presentat cap reclamació o suggeriment, s’entendrà definitivament aprovat l’acord fins llavors 

provisional. 

Atés que, consta en expedient informe segons el qual, consultada la base de dades del 

registre general d’entrada no figuren seients relatius a la presentació d’al·legacions referents a 

l’esmentada modificació de l’Ordenança de retirada de vehicles de la via pública de Sagunt en el 

període d’exposició pública i audiència, des del 18 de juliol fins al 30 d’agost de 2022. 

Vist el debat suscitat en la Comissió Informativa Permanent d’Economia i Organització 

Municipal i Especial de Comptes que tingué lloc el dia 3 de novembre de 2023 referent a la 

modificació de l’Ordenança de retirada de vehicles de la via pública, concretament entorn de la 

redacció de l’article 6, es considera per part del centre gestor, procedent modificar el text proposat 

i inicialment aprovat. 

Vist que l’informe proposta relatiu a la modificació del text inicial compta amb informe de 

Secretaria emés l’1 de febrer de 2023 en el qual conclou al punt primer que “la modificació de la 

modificació proposada és mínima i se centra fonamentalment en l’article 6 quant a la intervenció 

de la policia local en els supòsits que es plantegen per a major garantia dels ciutadans” i al punt 

segon “Es pot seguir amb la tramitació de l’expedient”. 

Ateses les atribucions conferides al Ple municipal de l’Ajuntament en virtut del que es 

disposa en l’article 22.1.d) de Llei 7/1985, de 2 d’abril, anteriorment esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 



 13 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Economia i Organització 

Municipal, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Primer: aprovar definitivament la modificació de l’Ordenança de retirada de vehicle de la 

via pública de Sagunt, concretament de l’article 6, amb la finalitat d’incloure-hi el supòsit de 

vehicles correctament estacionats de manera prèvia a la senyalització. 

Segon: l’entrada en vigor de l’Ordenança es realitzarà segons el que disposa l’art. 70.2 de 

la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, una vegada s’haja publicat 

completament el seu text i haja transcorregut el termini previst en l’art.65.2 de la norma 

referenciada. 

 

8 EXPEDIENT 947552W. CESSIÓ TERRENYS NOVA UBICACIÓ POLICIA 

NACIONAL 

ANTECEDENTS DE FET 

I. Consta en l’expedient 947552W del Departament de Patrimoni Ordre d’Alcaldia d’incoació 

d’expedient, en els termes que a continuació es descriuen: 

 

“… Resultant que s’ha presentat davant aquesta Alcaldia escrit de la Direcció General de Policia 

del Ministeri de l’Interior que s’acompanya, indicant la documentació precisa per a l’acceptació 

de la cessió de terreny d’aquest Ajuntament. Per tot això, es comunica que: 

PRIMER: Incoe’s pel Departament Municipal de Patrimoni expediente de cessió de 

parcel·la al Ministeri d’Interior per a la construcció d’una nova Comissaria de Policia Nacional. A 

aquests efectes, com a antecedent i referència podrà tindre’s en consideració el procediment seguit 

per a la cessió de terreny per a la construcció de la nova Seu Judicial objecte de l’expedient 

310128J i les gestions prèvies seguides des del Departament Municipal d’Urbanisme per a la 

depuració jurídica de la parcel·la. 

SEGON: Que, una vegada realitzats els tràmits necessaris, es done complida resposta al 

requeriment de documentació de la Direcció General de Policia”. 

 

II. La Junta de Govern Local, en data 25 de novembre de 2022, per a dur a terme la mutació 

demanial a favor del Misteri de l’Interior per a la nova seu de la comissaria de la Policia Nacional, 

va acordar la segregació de les superfícies corresponents a les parcel·les matriu números 160, 155, 

264 i 333 del Polígon 88, i la seua posterior agrupació en una única parcel·la, en els termes que 

s’indiquen a continuació: 

 

 
Resultant la següent parcel·la: 
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III. Mitjançant nota simple del Registre de la propietat núm. 1 se certifica la Inscripció registral, 

de data 27 de febrer de 2023, de la finca amb destinació a la nova seu de la Policia Nacional de 

Sagunt, amb les següents dades: 

 

- Finca núm. 76401, inscrita en el tom 2999, llibre 1068, foli 144. 

- Rústica; Macrosector VII, Partida Vila al Reglo. 

- Superfície: 10.521,01 m². 

- Destinació: futura seu Policia Nacional. 

- Titularitat: 100% ple domini Ajuntament de Sagunt. 

- Adquirida per agrupació. 

 

IV. La parcel·la està pendent d’inscripció cadastral pel Departament de Gestió Tributària. 

 

V. Consta en l’expedient Memòria justificativa de proposta de mutació demanial de la finca 

registral núm. 76401, per a la seua cessió al Ministeri de l’Interior. 

 

FONAMENTS JURÍDICS 

PRIMER. Mutació demanial. No trobem en la normativa de béns de les entitats locals 

referències a la mutació demanial, figura que sí que apareix en la Llei 33/2003, de 3 de novembre, 

de Patrimoni de les Administracions Públiques (LPAP) i el seu Reglament de desenvolupament, 

aprovat per Reial decret 1373/2009, de 28 d’agost (RPAP). Així, d’acord amb l’article 71 LPAP: 

“1. La mutació demanial és l’acte en virtut del qual s’efectua la desafectació d’un bé o dret del 

Patrimoni de l’Estat, amb simultània afectació a un altre ús general, fi o servei públic de 

l’Administració General de l’Estat o dels organismes públics vinculats o dependents d’ella.” 

Aquest precepte, no bàsic de conformitat amb la D. Final 2a LPAP, però d’aplicació supletòria 

mancant normativa autonòmica de desenvolupament, es refereix a l’anomenada mutació demanial 

objectiva, és a dir, per canvi d’afectació del bé a un ús o servei públic diferent del que li és propi, 

sense canvi de titularitat. Al costat d’aquesta modalitat, doctrinalment i jurisprudencialment s’ha 

desenvolupat l’anomenada mutació demanial subjectiva, que comporta un canvi en la titularitat 

del bé en favor d’una altra Administració, per a destinar-lo a un fi públic de la seua competència. 

Aquesta possibilitat, doctrinalment polèmica quan qüestiona el principi d’inalienabilitat del 

demani, troba cert fonament en l’apartat 4 del ja esmentat article 71, que preveu el 

desenvolupament reglamentari (arts. 73 a 77 RPAP) de les anomenades mutacions demanials entre 

administracions públiques. Aquesta figura, es concep en la LPAP com una mera afecció a l’ús o 

servei públic competència d’una altra Administració, que “en cap cas alterarà la titularitat dels 

béns ni el seu caràcter demanial” (art. 71.4 LPAP). 

 

Per part seua, la Llei 8/2010, de 23 de juny, de règim local de la Comunitat Valenciana (LVRL) 

contempla en l’article 182, sota la rúbrica “Cessió de béns a altres administracions públiques” una 
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regulació específica per a les mutacions demanials de béns la titularitat dels quals corresponga a 

les entitats locals de la Comunitat Valenciana. Segons aquest precepte: 

 

“Les entitats locals podran afectar béns i drets demanials a un ús o servei públic competència d’una 

altra administració i transmetre-li la titularitat dels mateixos quan no resulten necessaris per al 

compliment dels seus fins. L’administració adquirent mantindrà la titularitat del bé mentre 

continue afectat a l’ús o servei públic que va motivar la mutació i per tant, conserve el seu caràcter 

demanial. Si el bé o dret no fora destinat a l’ús o servei públic o deixarà de destinar-se 

posteriorment, revertirà a l’administració transmitent, integrant-se en el seu patrimoni amb totes 

les seues pertinences i accessions.” 

 

Tal com pot observar-se, la LVRL contempla la possibilitat d’una mutació demanial subjectiva en 

sentit estricte, en la mesura en què la titularitat del bé cedit passa a l’Administració adquirent 

mentre aquest es trobe afecte a l’ús o servei públic que va motivar la mutació. 

 

En el cas que ens ocupa, la corporació es proposa cedir a l’Administració de l’Estat una parcel·la 

amb la finalitat de destinar-la a la nova seu de la Policia Nacional al terme municipal de Sagunt. 

 

Aquesta cessió pot ser articulada a través de la mutació demanial. 

SEGON. Objecte de la mutació demanial proposta. Com ja s’ha exposat, es proposa la 

cessió de la parcel·la registral número 76401, de 10.521,01 metres quadrats. La finca es troba 

inscrita mitjançant primera inscripció en el tom 2999 llibre 1068 foli 144 del Registre de la 

propietat núm. u de Sagunt. La destinació d’aquesta, com ja s’ha exposat, serà la nova seu de la 

Comissaria de Policia Nacional a Sagunt. 

TERCER. Procediment. L’article 182 LVRL en què es recolza la mutació demanial 

proposta no contempla cap previsió quant al procediment aplicable. En conseqüència, la clàusula 

general de supletorietat de l’article 149.3 de la Constitució obliga a aplicar el dret estatal. A tal 

respecte, l’article 72 LPAP estableix escasses previsions; serà necessari acudir a l’article 74 del 

Reglament LPAP, regula el procediment per a dur a terme les mutacions demanials entre 

Administracions Públiques. A la vista d’aquest precepte, amb les degudes adaptacions a l’àmbit 

municipal, el procediment a seguir seria el següent: 

 

1. Acord d’incoació subscrit per l’alcalde, o el regidor delegat d’Àrea (art. 72.1 LPAP i art. 21 

LBRL, sobre la base de la competència sobre direcció o impuls de l’activitat local). 

 

2. Identificació en l’expedient del bé o dret, la qual cosa comporta la depuració de la situació física 

i jurídica d’aquest, mitjançant la seua inclusió en l’Inventari de Béns i inscripció en el Registre de 

la Propietat. Aquesta previsió resulta de l’article 74.1 del Reglament LPAP (exigència de 

documentació identificativa del bé); així mateix, sembla necessari exigir per a la mutació, si més 

no, cauteles similars a les previstes per a l’alienació de béns, que exigeixen aquesta depuració 

física i jurídica sobre la base de l’article 113 del Reial decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual 

s’aprova el Reglament de Béns de les Entitats Locals. 

 

3. Memòria justificativa en la qual s’establisca: 

• Fi, ús o servei públic al qual es destinarà el bé. 

• Condicions, requisits i terminis per a l’ús del bé o dret i causes de resolució. 

• La conveniència de la mutació demanial per a l’interés municipal. 

• Que no resulten necessaris per al compliment dels fins municipals (art. 182 LVRL). 

 

4. Informe proposta del cap del Servei corresponent (art. 172 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 

novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 

Entitats Locals (ROF). 
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5. Informe de Secretaria. Atés que la competència per a resoldre correspon al Ple, mitjançant 

majoria absoluta, l’article 3.3.c) del Reial decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el 

règim jurídic dels funcionaris d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional. 

 

6. Acord plenari adoptat per majoria absoluta, sobre la base dels articles 22.2.p) i 47.2.ñ) de la Llei 

7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL). 

 

7. Acta de lliurament subscrit pels representants de totes dues administracions (art. 74.2, paràgraf 

segon del Reglament LPAP). 

 

8. Baixa en l’Inventari de Béns. 

 

En el cas que ens ocupa, la depuració jurídica de la finca exigirà la inclusió d’aquesta en 

l’Inventari General de Béns i Drets. Aquesta inclusió es considera necessària encara que la 

parcel·la segregada vaja a ser cedida a una altra Administració, ja que d’aquesta manera es podrà 

fer constar el dret de reversió que correspondria a l’Ajuntament, en cas de no destinar-se els béns 

a la seua destinació. 

De conformitat amb el que disposa l’article 34 del Reial decret 1372/1986, de 13 de juny, 

pel qual s’aprova el Reglament de Béns de les Entitats Locals, el Ple de la corporació Local serà 

l’òrgan competent per a acordar l’aprovació de l’inventari ja format, la seua rectificació i 

comprovació. En conseqüència, resultant de l’expedient elements suficients per a procedir a la 

inclusió de la parcel·la en l’Inventari, s’inclou aquest acord en la part dispositiva de la proposta de 

resolució. 

La competència per a acceptar la cessió en l’àmbit de l’Administració de l’Estat correspon 

al segons es dedueix de l’article. 

“QUART. Memòria justificativa. La Memòria justificativa obrant en l’expedient s’ajusta a la 

normativa vigent, en la mesura en què: 

- Identifica degudament els béns cedits, 

- S’estableix la seua destinació. 

- S’estableixen les condicions a les quals se sotmet la cessió. 

- S’estableix la seua duració, establint un període de cessió de 30 anys, sempre que es destine per 

a la finalitat que justifica la mutació demanial. 

 

Les condicions imposades, així com la duració de la cessió, es consideren ajustades a la 

normativa vigent. 

CINQUÉ. Documentació integrant de l’expedient. Consta en l’expedient la documentació 

dalt necessària per a la tramitació de l’expedient, a excepció de la inclusió de la parcel·la objecte 

de cessió en l’Inventari de béns. En conseqüència, la present proposta d’acord s’inclou 

necessàriament a la prèvia inscripció en l’Inventari de Béns i Drets de les parcel·les cedides, 

operació que no ha de revestir dificultat, tenint en compte que l’Ajuntament de Sagunt ostenta la 

titularitat registral d’aquestes. Per motius d’economia administrativa, es proposa la inclusió en 

l’Inventari en unitat d’acte al costat de la proposta de mutació demanial. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Economia i Organització 

Municipal, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 
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PRIMER. Incloure en l’Inventari municipal de béns i drets els que a continuació es 

descriuen: 

Epígraf 1.1 amb la numeració correlativa que corresponga. 

 

Denominació: parcel·la constituïda per a la seua posterior cessió al Ministeri de l’Interior per a la 

construcció d’una nova seu de Comissaria de Policia Nacional. 

 

Adreça: Macrosector VII, Partida de la Vila al Reglo 

 

Naturalesa Jurídica: patrimonial. 

 

Descripció: és la finca registral núm. 76401, 1a inscripció, tom 2999, llibre 1068, al foli 144, del 

Registre de la Propietat núm. un de Sagunt. 

 

Forma adquisició: les finques origen de la finca resultant van ser adquirides Cessió en el projecte 

de reparcel·lació forçosa de la unitat d’execució núm. 1, 2 i 5 del nord del Palància aprovada 

definitivament per la Junta de Govern Local de 05/12/2006 i correccions de data 4/4/2007. 

 

Superfície registral: 10.521,01 m² 

 

Superfície real: 10.521,01 m² 

 

Naturalesa cadastral: Rústica. 

 

Referència Cadastral: sense referència cadastral (coordinada amb Cadastre) 

 

Fites: NORD: parcel·la 367 i resta de parcel·la 155 del polígon 88. SUD: restes de parcel·la 155, 

160 i 333 del polígon 88. EST: resta de parcel·les 155, 333 i 264 del polígon 88. OEST: resta de 

parcel·la 160 i parcel·la 365 del polígon 88. 

 

SEGON. Acordar la mutació demanial subjectiva en favor del Ministeri de l’Interior de la 

FINCA REGISTRAL NÚMERO 76401 amb 10.521,01 metres quadrats, la representació gràfica 

dels quals s’inclou a baix: 

 

 
 

TERCER. La cessió d’aquest immoble mitjançant mutació demanial es realitza amb 

subjecció a les següents condicions: 

• La finca objecte de cessió es destinarà exclusivament a la implantació i funcionament d’una 

Comissaria de Policia Nacional. 
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• L’Administració cessionària haurà d’obtindre quants permisos i llicències siguen pertinents per 

al desenvolupament de l’activitat de conformitat amb la normativa vigent. 

• Si els béns no foren destinats a l’ús o servei públic o deixaren de destinar-se posteriorment, 

revertiran a l’administració transmitent.   

• Si els béns foren necessaris per als fins propis de l’Ajuntament de Sagunt, s’acordarà la resolució 

de la cessió, prèvia indemnització, si és el cas, del valor de la inversió realitzada. 

• El bé objecte de mutació demanial haurà de destinar-se a l’ús previst dins del termini màxim de 

5 anys a comptar de la notificació del present acord, havent de mantindre’s la seua destinació 

durant els 30 anys següents a la seua adjudicació. Si l’immoble cedit no es destinara a l’ús previst 

dins del termini indicat o deixaren d’estar-lo posteriorment, es considerarà resolta la cessió i 

revertiran a l’Ajuntament de Sagunt, amb totes les millores realitzades, tenint dret a percebre del 

cessionari, prèvia taxació pericial, el valor dels detriments patits pels esmentats béns. 

• Correspondrà a l’Administració General de l’Estat l’exercici de les competències demanials 

sobre els béns cedits. 

QUART. Facultar l’alcalde de l’Ajuntament de Sagunt per a la signatura de tots els 

documents i la realització de totes les gestions que calguen a fi de donar compliment a aquest 

acord. 

CINQUÉ. Donar trasllat del present acord a la Direcció General de Patrimoni de l’Estat, a 

la Subdirecció General de Planificació i Gestió d’Infraestructures i Mitjans per a la Seguretat i a la 

Divisió Econòmica i Tècnica de la Direcció General de la Policia. 

SISÉ. Donar trasllat del present acord al Ministeri d’Hisenda, i recaptar del titular d’aquesta 

l’acceptació, si s’estima oportú, de la mutació demanial acordada. 

 

9 EXPEDIENT 1390838W. CESSIÓ GRATUÏTA PARCEL·LA A LA 

CONSELLERIA D’HABITATGE PER A LLOGUER SOCIAL 

Es retira l’expedient de l’ordre del dia, per part de l’Alcaldia, en faltar un tràmit 

essencial per a la seua tramitació. 

 

10 EXPEDIENT 1371153E. INVENTARIAR PARCEL·LA FINCA REGISTRAL 

NÚM. 76405, 16.000M2 

Vista la tramitació de l’expedient de referència i de conformitat amb els arts. 172 i 175 del 

ROF aquesta Prefectura emet el present informe, per a la seua validació per part de la Secretaria 

General si ho estima oportú basat en els següents 

 

ANTECEDENTS DE FET 

I. Consta en l’expedient 1358963Z del Departament de Patrimoni Provisió de la Regidoria de 

Patrimoni de 9 de març de 2023, en els termes que a continuació es descriuen: 

 

“La futura Gigafactoria per a la fabricació de bateries per a vehicles elèctrics porta com a 

projecte annex la instal·lació del Centre Integrat de Formació Professional “BATTERY CAMPUS 

SAGUNT”. 

Per part de l’Ajuntament de Sagunt, es va comunicar a la Conselleria d’Educació, Cultura i 

Esport l’Acord plenari de 26 de gener de 2023, pel qual es traslladava la conveniència d’emplaçar 

aquesta instal·lació en sòl dotacional educatiu del Macrosector VII, en concret en parcel·la 

municipal que a aquest efecte se cediria a la Generalitat Valenciana mitjançant una mutació 

demanial. 

Per part dels Departaments de Contractació i Patrimoni s’ha elaborat la documentació tècnica 

precisa per a conformar una parcel·la de 16.000 m² de superfície en el Macrosector VII. 

Analitzades les diferents possibilitats tècniques s’ha optat per conformar una nova parcel·la 

mitjançant segregació de diverses de les pertanyents a l’Ajuntament en l’àrea del Macrosector 

VII, donant com a resultat una parcel·la de 16.000 metres quadrats la representació gràfica dels 

quals és la que segueix: 
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Considerant que l’actuació proposada respon a l’interés públic municipal pels motius a dalt 

descrits DISPOSE: 

- Es procedisca pel Departament de Patrimoni a formular proposta de resolució, prèvia 

elaboració de la documentació tècnica pertinent, a l’efecte de conformar la parcel·la a dalt 

descrita mitjançant la segregació i agrupació de parcel·les pertinent.” 

 

II. Mitjançant Resolució d’Alcaldia número 2006 de 13/03/2023, es va resoldre agrupar diverses 

parcel·les de l’Ajuntament de Sagunt, per a segregar de la parcel·la resultant una de 16.000 metres 

quadrats, amb destinació a la seua cessió a la Generalitat Valenciana mitjançant mutació demanial. 

 

III. Consta en l’expedient nota simple acreditativa de la inscripció en el Registre de la Propietat de 

la Finca Registral número 76405 de 16.000 m², corresponent aquesta finca a la parcel·la segregada 

per a la seua cessió a la Generalitat Valenciana. 

 

IV. Amb data 12 d’abril de 2023, es dicta provisió per la Regidoria de Patrimoni, en la qual s’acorda 

desistir de la mutació demanial pretesa pels motius en ella exposats i procedir a la inclusió de la 

parcel·la en l’Inventari General de Béns i Drets de l’Ajuntament de Sagunt. 

 

V. La parcel·la està pendent d’inscripció cadastral pel Departament de Gestió Tributària. 

 

FONAMENTS JURÍDICS 

PRIMER. D’acord amb l’article 17 del Reial decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual s’aprova 

el Reglament de Béns de les Entitats Locals: 

“1. Les corporacions locals estan obligades a formar inventari de tots els seus béns i drets, 

qualsevol que siga la seua naturalesa o forma d’adquisició…” 

 

SEGON. Si bé els articles 32 i 33 del RBEL parlen de rectificació i comprovació de l’Inventari, 

com a operacions que han de dur-se a terme de manera anual i cada vegada que es renove la 

corporació respectivament, res impedeix l’actualització puntual de l’Inventari mitjançant la 

incorporació a aquest d’aquells actes jurídics que suposen la inclusió de nous béns o la modificació 

de les dades corresponents als béns consignats. Per si no fos prou, aquesta incorporació de noves 

dades no prohibida pel RBEL trobaria assentament en l’article 34.1 de la LPAP, d’aplicació 

supletòria, que obliga les unitats competents a adoptar les mesures oportunes per a la “immediata” 

constància en l’Inventari General de Béns i Drets de l’Estat dels fets, actes o negocis relatius als 

seus béns i drets. 

 

TERCER. De conformitat amb l’article 32 RBEL, els inventaris seran autoritzats pel secretari de 

la corporació; en relació amb aquest precepte, l’article 3.2, lletra k) el Reial decret 128/2018, de 

16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris d’Administració Local amb 

habilitació de caràcter nacional, comprén la funció de fe pública del secretari de la corporació 
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portar i custodiar l’Inventari de Béns de l’Entitat Local. En conseqüència, es considera procedent 

donar trasllat al secretari municipal de la present proposta d’acord amb els efectes del seu 

coneixement. 

 

QUART. Quant a la competència per a la inclusió del bé en qüestió en l’Inventari de béns, ha 

d’estar-se al que es disposa per l’article 34 RBEL, segons el qual: 

“El Ple de la corporació local serà l’òrgan competent per a acordar l’aprovació de l’inventari ja 

format, la seua rectificació i comprovació.” 

 

CINQUÉ. Segons el que s’estableix en l’article 123.1 del ROF: 

“Les Comissions Informatives, integrades exclusivament per membres de la corporació, són 

òrgans sense atribucions resolutòries que tenen per funció l’estudi, informe o consulta dels 

assumptes que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple i de la Comissió de Govern quan aquesta 

actue amb competències delegades pel Ple, excepte quan hagen d’adoptar-se acords declarats 

urgents”. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López. Abstencions: 3, senyors/es Muniesa, 

Bono, Sáez; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa 

d’Economia i Organització Municipal, el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor del PSOE, 

Compromís, IP, EU, Ciutadans, VOX i Sr. López i 3 abstencions del PP, ACORDA: 

PRIMER. Incloure en l’Inventari municipal de béns i drets els que a continuació es 

descriuen: 

Epígraf 1.1 amb la numeració correlativa que corresponga. 

Denominació: parcel·la, en principi, constituïda per a la seua posterior cessió a la Generalitat 

Valenciana a l’efecte de destinar-la a centre de formació Campus Battery. 

Adreça: Polígon 88, Partida Vila a Tramasagües o Almudáfer,. 

Naturalesa jurídica: Servei Públic  

Descripció: Parcel·la municipal resultant de la segregació d’una altra formada per agrupació de 

diverses parcel·les municipals, corresponents a les finques registrals número 74831, 73838, 4164, 

8875, 2566, 15454, 74812, 74811, 74818, 74814, 74813, 74810, 74831, 59215; mitjançant 

resolució d’alcaldia número 2006 de 13/03/2023 

És la finca registral núm. 76405, 1a inscripció, tom 3000, llibre 1069, al foli 200, del Registre de 

la Propietat núm. un de Sagunt. 

Forma adquisició: les finques origen de la finca resultant van ser adquirides en data 10/10/2014 

i 15/05/2015, per atribució de la Llei, en virtut de Projectes de reparcel·lació del Macrosector IV i 

adjacents i Projecte de Reparcel·lació del SUNP-5 del PGOU de Sagunt. 

Superfície registral: 16000m2               Superfície real: 16000 m² 

Naturalesa cadastral: Urbana   

Referència cadastral: sense referència cadastral 

(coordinada amb Cadastre) 

Fites: 

NORD: resta de finca matriu i c/ Fausto Caruana. 

SUD: resta de finca matriu. 

EST: resta de finca matriu. 

OEST: resta de finca matriu. 
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SEGON. Donar trasllat del present acord a l’Administració de l’Estat i a la Comunitat 

Autònoma, en compliment del que es disposa en l’article 32.1 del Reial decret 1372/1986, de 13 

de juny, pel qual s’aprova el Reglament de Béns de les Entitats Locals als efectes oportuns. 

TERCER. Donar trasllat del present acord al Departament de Gestió Tributària perquè 

procedisca a la inscripció cadastral. 

 

Se sotmet a votació la urgència dels assumptes de l’ordre del dia del punt 11 al 14 tots 

dos inclusivament, de conformitat amb el que s’estableix en l’art. 116 de la Llei Valenciana de 

Règim Local, resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillén, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Declarar la urgència dels assumptes i procedir-ne al debat. 

 

11 EXPEDIENT 1424556A. DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE SOCOLTIE, EN 

DEFENSA DELS DRETS DE LES PERSONES AMB DISCAPACITAT 

INTEL·LECTUAL. PER UNA VIDA DIGNA I DE QUALITAT 

Llig la Declaració Institucional el secretari general, al tenor literal del qual: 

“Socoltie és una cooperativa d’iniciativa social, sense ànim de lucre, del municipi de 

Sagunt. Com a organització civil relacionada amb el Tercer Sector de l’acció social, ha tingut 

sempre el gran privilegi de treballar amb persones amb discapacitat intel·lectual, escoltant les 

seues necessitats i guiant-les en l’ardu camí del seu desenvolupament personal de la mà d’una 

formació socioeducativa inherent als valors del cooperativisme: democràcia, responsabilitat, 

solidaritat, ajuda mútua, igualtat, equitat i transparència. Una labor amb vista a transformar la 

seua realitat quotidiana a fi de millorar la seua qualitat de vida i d’afavorir la seua integració 

sociolaboral. 

Per la seua naturalesa d’ús i servei públic, s’ha constituït com un recurs social 

especialitzat en l’esquema dels Serveis Socials de l’Ajuntament de Sagunt i de la Generalitat 

Valenciana, atenent com es mereix a aquest col·lectiu i arribant allí on l’Administració Pública 

no aconseguia. D’aquesta manera Socoltie contribueix a la promoció de la inclusió social i al 

reconeixement dels drets del col·lectiu, en situació vulnerable i en risc d’exclusió, sustentant 

amb la nostra intervenció els principis democràtics de justícia social, solidaritat, igualtat i 

participació. 

És important que continuem recordant una vegada més la importància de la labor social 

de les diferents associacions i entitats que, sense ànim de lucre, treballen al nostre municipi a 

favor de les persones amb alguna mena de discapacitat: ja siga física, sensorial i/o intel·lectual. 

En general, les persones amb discapacitat manquen de mitjans necessaris per a 

desenvolupar-se socialment i poder dur a terme una vida en comú. Així, tenen més dificultats 

que altres col·lectius a exercir els seus drets: a una educació escolar inclusiva, a la salut, a una 

formació adequada respecte a les condicions de possibilitat de la seua inserció sociolaboral, i 

als seus ingressos i habitatge dignes, que els permeten els majors nivells d’autonomia. 

Diàriament, han d’afrontar barreres de tota mena (físiques, cognitives, socials); són vulnerables 

a l’abús, a la violència física o moral, a la discriminació social... En definitiva, davant de 

qualsevol problemàtica plantejada, com a minoria social que són, pateixen una falta de recursos 

i mitjans que els facilite la seua vida.   

Des de les institucions públiques, entorn de la Declaració dels Drets Humans i l’Agenda 

2030 per al Desenvolupament Sostenible, no n’hi ha prou amb el reconeixement dels drets sinó 

que hem de continuar treballant per ells des d’un enfocament integral sense relegar a ningú. Per 

un desenvolupament sostenible només possible des de la no discriminació, donant via a la 
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participació de tots els ciutadans en un Estat de Dret. Treballar a favor de les persones amb 

discapacitat i pel seu accés i inclusió a la societat no és només una qüestió de justícia, sinó una 

inversió en el nostre futur comú. 

No obstant això, aquests objectius no poden aconseguir-se amb accions individuals, sinó 

que ha de ser el resultat d’un nou enfocament de governança en el qual les institucions públiques 

(com assenyala la Constitució) es comprometen i complementen la seua acció amb les entitats 

del Tercer Sector per la justícia social, la igualtat i la inclusió social. 

Per tot això, considerem una vegada més a proposta de la mateixa entitat de Socoltie i 

de l’Associació de cuidadors i famílies dels usuaris i usuàries del Centre Ocupacional Socoltie, 

presentar aquesta declaració institucional en el Ple de maig, abans de les pròximes eleccions. 

Per a confirmar el compromís de tots els grups representats en el consistori municipal. 

1. Reconeixement del servei essencial i de la “utilitat pública” de societats com Socoltie, 

que treballen (sense ànim de lucre) a favor de les persones i col·lectius vulnerables, en risc 

d’exclusió social, contribuint al benestar social de la comunitat. 

 

2. Compromís de diàleg i col·laboració continua amb aquestes entitats per a continuar 

avançant en el desenvolupament i aplicació de polítiques que tinguen en compte les qüestions 

relatives a la discapacitat en tots els àmbits d’intervenció: educació, serveis socials, formació i 

ocupació, salut, habitatge, cultura, esport i oci. 

 

3. Treballar per a l’elaboració d’un pla estratègic que estudie i detecte les necessitats a 

cobrir per aquest col·lectiu a nivell municipal i propose un nou enfocament d’accessibilitat 

universal (disseny per a tots), integral i transversal, que es configure amb un extens conjunt de 

mesures molt diverses en pro del gaudi dels drets de les persones discapacitades quant a l’accés 

i ús dels espais públics i entorns, processos, béns, productes i serveis, així com els objectes, 

eines i dispositius, per a fer-los comprensibles, utilitzables i practicables per totes les persones, 

en condicions de seguretat i comoditat i de la forma més autònoma i natural possible. 

 

4. Promoure la consciència ciutadana pel valor “d’allò públic”, fomentar campanyes de 

sensibilització sobre les problemàtiques socials i les contribucions que poden fer les persones 

amb discapacitat en la societat saguntina, adquirint la responsabilitat de facilitar els suports 

necessaris perquè elles mateixes posen veu a les seues capacitats, valors i reivindicacions. 

 

5. Expressar la voluntat de l’Ajuntament per a la construcció d’un nou edifici 

multifuncional i la cessió del seu ús, per un període de 50 anys, destinat a compensar 

l’afectació de més de 2.000 m² de terreny perduts per Socoltie, a conseqüència del 

desenvolupament urbanístic del Macro Sector V. En aquesta construcció, es dotaria l’entitat de 

noves instal·lacions i recursos en funció dels seus fins d’atenció socioeducativa, terapèutica i 

d’integració sociolaboral per a persones amb discapacitat intel·lectual. Amb això, es garantirà 

el manteniment i millora de les activitats i s’afavoriria el desenvolupament de nous projectes: 

ampliació del servei de menjador que actualment es realitza en tres torns per falta d’espai 

(millorant l’accés en prescindir de l’ús del muntacàrregues per a les persones amb mobilitat 

reduïda), una sala polivalent per a gimnàs i teràpies, així com noves aules tallers que 

contemplen la possibilitat d’un Centre Especial d’Ocupació, i d’algun habitatge tutelat. 

 

6. Compromís de l’Ajuntament per a impulsar i afavorir recursos residencials al 

nostre municipi, en col·laboració amb altres administracions, amb base a l’art, 47 de la 

Constitució Espanyola, atribuint als poders públics l’obligació de promoure les condicions 

necessàries per a fer efectiu el dret de tots els espanyols a gaudir d’un habitatge digne i adequat. 

En tal sentit, considerant l’envelliment progressiu, l’especial situació de vulnerabilitat i la 

urgent necessitat de les persones amb discapacitat intel·lectual, les famílies del col·lectiu 
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reclamen a l’Ajuntament el seu dret a habitatge o residència (per a aquelles persones que així 

ho desitgen o requerisquen) en funció d’una vida de qualitat i el més autònoma possible”. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, Rovira, Montesinos, Vila i López; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Aprovar la Declaració Institucional, dalt transcrita, que es té ací per reproduïda amb 

caràcter general. 

  

12 EXPEDIENT 1424563K. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS “EN 

DEFENSA DE LA NOSTRA TERRA” 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Compromís, sense 

previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent: 

“Sagunt és des de fa 2.500 anys un espai privilegiat gràcies a la seua ubicació 

geoestratègica: encreuament de les antigues vies terrestres costaneres, Heraclia o Augusta, amb 

la qual s’endinsa a la Península per la vall del Palància, i a escassa distància d’un port que fa ja 

vint-i-cinc segles ens obria una porta a les civilitzacions més avançades del Mediterrani. Era 

una de les més importants ciutats de l’antiguitat a Occident, l’opulentíssima Saguntum, que 

precisament per la seua rellevància va ser escenari de conflictes entre les grans potències de 

l’època i punt d’inflexió de la història d’Europa. 

Ara, dos mil·lennis i mig després, continua sent una referència en molts aspectes 

precisament per la seua situació en el mapa, i això malgrat les polítiques d’infraestructures d’un 

Estat que encara no ha superat la seua vocació mesetària i centralista. La nostra ciutat se situa 

en el vèrtex de dos corredors ferroviaris, el Mediterrani i el Cantàbric-Mediterrani, que ens 

connecten amb Europa, però on encara se circula a velocitat del passat. 

Malgrat alguns dèficits com l’assenyalat respecte de l’important transport ferroviari de 

persones i mercaderies per a una economia amb un component exterior tan decisiu, en els últims 

anys hem vist com a empreses molt importants han decidit instal·lar-se als nostres polígons. No 

debades, comptem amb un port internacional al costat d’una inusual oferta de sòl, a més d’altres 

avantatges que ens fan ser especialment competitius, com per exemple la formació universitària 

i professional dels nostres ciutadans. 

Tan evident com el que hem afirmat fins ara és que un creixement il·limitat i descontrolat 

pot acabar per desequilibrar el nostre territori, i generar perjudicis de manera irreversible que 

es tornen contra el benestar de les persones, un objectiu que ha de presidir l’acció política més 

honesta. Hauríem de valorar el balanç social de les inversions i projectes mesurant l’impacte 

social i ambiental, prenent decisions de manera transparent i des d’una òptica econòmica 

solidària amb la societat actual i la futura. 

Precisament en l’actualitat afrontem un repte transcendental i hem de saber estar a 

l’altura de les circumstàncies, pensant no de manera egoista i irresponsable en el curt termini, 

sinó sobretot en el futur que deixarem a les generacions que estan per vindre. El nostre territori 

no és il·limitat i no podem abusar, hem de procurar que el seu ús siga equilibrat, que el seu 

disseny estiga en línia amb els principis de sostenibilitat, amb els ODS que tant es pregonen i 

que massa cobertura estan donant, desgraciadament, a tantes polítiques especulatives i abusos 

com els que ara mateix s’intenten desenvolupar al nostre municipi: és injustificable destruir 

centenars de milers d’arbres per a instal·lar plaques solars quan hi ha centenars de milers de 

metres quadrats improductius, i, encara més, quan les plantes fotovoltaiques no fa falta que 

estiguen en el nostre terme municipal, si no és per interessos econòmics exclusivament privats. 

A més, com ja ha passat en algunes altres ocasions, es tracta d’una imposició des d’una 

altra administració, en aquest cas la Generalitat. Si l’excusa per a destruir més de tres milions 
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de metres quadrats d’horts en plena producció és la Gigafactoria, encara que la seua necessitat 

no es justifique, tal com assenyala el mateix dictamen municipal, en altres àmbits ni tan sols es 

relaciona amb cap millora en la mateixa ciutat. Seria un exemple el projecte de Costes per a 

Almenara, on simplement es tracta de protegir la costa dels nostres veïns del nord amb unes 

obres que ja estan degradant les nostres platges. O la decisió de redelimitar la línia 

maritimoterrestre en el tram del Malecó per a no expropiar-lo i posar-lo al servei dels ciutadans. 

O la negativa a cobrir les vies al seu pas per Sagunt per a evitar l’impacte del tren d’alta 

velocitat. O la decisió de traçar un segon bypass sense atendre les al·legacions de l’Ajuntament. 

La mateixa situació geoestratègica al fet que al·ludíem ens obliga a acceptar moltes 

infraestructures que omplin de cicatrius la pell del nostre municipi, però hi ha ferides greus que 

podem i hem d’evitar si actuem de manera responsable i solidària. D’una banda, rebutjant obres 

innecessàries com per exemple una segona circumval·lació, o un traçat més llarg de la línia 

d’alta velocitat ferroviària, o negant-nos a les ampliacions mineres com la que pretén Lafarge-

Holcim i protegint les nostres muntanyes, o lluitant contra els projectes que amenacen les 

nostres platges, o protegint el Malecó, o preservant la nostra agricultura contra l’especulació de 

les multinacionals energètiques. 

En definitiva, es tracta d’ajustar el creixement a les necessitats objectives i a l’interés 

general, procurant un balanç social positiu compatible amb la sostenibilitat real, solidari amb la 

societat actual i amb les generacions futures. Es tracta de progressar més que de créixer de 

manera desequilibrada, de defensar la nostra terra dels abusos que només busquen els interessos 

privats en detriment del benestar de les persones. 

 

ACORDS 

1. Sol·licitem al conjunt dels grups polítics amb representació a l’Ajuntament de 

Sagunt que es comprometen a seguir els principis de creixement basat en el balanç social positiu 

i solidari. 

2. Demanem a la Generalitat Valenciana que retire el projecte de macrocentrals 

fotovoltaiques vinculades a la Gigafactoria, i que elimine totes les modificacions legals que ha 

aprovat per a donar cobertura als abusos per aquesta mena d’instal·lacions. 

3. Demanem al Ministeri de Transport que retire el projecte de segon bypass i que 

impulse el cobriment de les vies al seu pas per Sagunt. 

4. Demanem al Ministeri de Medi Ambient que impulse de manera urgent les obres 

de protecció del nostre litoral, que anul·le la nova redelimitació del DPMT del Malecó i que 

obtinga la seua titularitat per a posar-la a la disposició dels ciutadans com a espai públic. 

5. Demanem a la Conselleria de Medi Ambient que impulse totes les mesures de 

protecció de les nostres muntanyes, especialment el Paratge Natural de Romeu. 

6. Traslladar els presents acords a les institucions polítiques amb competències en 

les demandes plantejades.” 

   

 El portaveu d’Iniciativa Portenya, Sr. González, sol·licita la retirada de la proposició; 

sotmés a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 18, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Sampedro, 

Rovira, Montesinos, Vila i López. Vots en contra: 7, senyors/es Fernández, Moll, Gil, Tarazona 

i Soriano; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 18 vots a favor del PSOE, IP, PP, 

Ciutadans, VOX i Sr. López, i 7 vots en contra de Compromís i EU, ACORDA: 

 Retirar de l’ordre del dia la proposició dalt transcrita. 

 

13 EXPEDIENT 1424567Q. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL CIUTADANS 

“MODIFICACIÓ DE PLAQUES FOTOVOLTAIQUES” 
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Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Ciutadans, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

  

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Per a lluitar contra el canvi climàtic resulta imprescindible continuar augmentant la 

quantitat de fotovoltaica, una font d’energia renovable que a més de no generar gasos d’efecte 

d’hivernacle utilitza com a recurs el sol, que en sobra a Espanya. Però quin és l’impacte al 

territori on s’instal·len aquestes macroplantes solars?   

El percentatge d’ocupació d’un espai pot resultar un indicador enganyós en un territori 

molt gran. En concret, a la nostra població, han anunciat que ocuparan 4,8 milions de m², quan 

la llei ens marca en 1,5 milions de m² per al nostre municipi. Estem a favor de la Gigafactoria, 

per descomptat; però això no pot suposar un atemptat ecològic per a la nostra ciutat, es pretén 

utilitzar el triple de terreny permés per la llei. 

Contra aquesta massificació de plaques fotovoltaiques a Sagunt, aquest Ajuntament 

hauria de presentar una declaració institucional contra aquesta massificació. Existeixen altres 

llocs, altres terrenys, igualment viables per al subministrament que necessita la Gigafactoria 

Wolkwagen. 

Per descomptat que hem de lluitar contra el canvi climàtic, i, per això, caldrà protegir 

els arbres i el terreny fèrtil que desapareixerà amb aqueix tan elevat percentatge de col·locació 

de plaques fotovoltaiques. 

Per això, aquest grup municipal sol·licita al Ple d’aquest Ajuntament l’aprovació del 

següent, 

 

ACORD 

ÚNIC. Instar la Generalitat Valenciana que complisca el decret-llei 1/2022, de 22 d’abril 

de 2022, del Consell, en el qual, en el capítol 1, article 1, Modificació del Text Refós de la Llei 

d’ordenació del territori, urbanisme i paisatge, aprovat pel Decret legislatiu 1/2021, de 18 de 

juny, del Consell, en el qual s’afig un nou apartat 7 en l’article 7 del Text Refós de la Llei 

d’ordenació del territori, urbanisme i paisatge, aprovat pel Decret legislatiu 1/2021, de 18 de 

juny en el qual es marquen els criteris i límits d’ocupació del sòl per centrals fotovoltaiques i 

que no sobrepasse aquest límit en la col·locació de fotovoltaiques en el terme municipal de 

Sagunt.” 

 

Per part del portaveu d’EU es presenta una esmena d’addició que implica afegir un punt 

segon a la part dispositiva que diga “que s’elabore, per part del Consell Agrari, un informe 

sobre l’afecció de tots els projectes d’instal·lacions fotovoltaiques en l’agricultura de la nostra 

ciutat”. 

L’esmena és assumida pel ponent. 

 

Per part del portaveu del PP es presenta igualment una esmena a la totalitat, que diu: 

“que es complisquen totes les prescripcions legals respecte de les cessions del 10% i de les 

instal·lacions fotovoltaiques sense que això signifique prejutjar la instal·lació de la 

Gigafactoria”. Sotmesa l’esmena a votació, resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 15, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez. Vots en 

contra: 8: Srs./es. Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Sampedro, Rovira, Montesinos. 

Abstencions: 2, Srs. Vila i López; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor 

del PSOE, IP i PP, 8 vots en contra de COMPROMÍS, EU i CIUTADANS i 2 abstencions de 

VOX i REGIDOR NO ADSCRIT, ACORDA: 

Aprovar l’esmena presentada pel portaveu del PP. 
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Sotmés l’assumpte a votació degudament esmenat, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 16, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, González, Guillen, Berna, Herranz, Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez i Vila. Vots 

en contra: cap; abstencions: 9: Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, Sampedro, Rovira, 

Montesinos, i López; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 16 vots a favor de PSOE, IP, 

PP i VOX i 9 abstencions de COMPROMÍS, EU CIUTADANS I REGIDOR NO ADSCRIT, 

ACORDA: 

 

 “EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Per a lluitar contra el canvi climàtic resulta imprescindible continuar augmentant la 

quantitat de fotovoltaica, una font d’energia renovable que a més de no generar gasos d’efecte 

d’hivernacle utilitza com a recurs el sol, que sobra a Espanya. Però quin és l’impacte al territori 

on s’instal·len aquestes macroplantes solars?   

El percentatge d’ocupació d’un espai pot resultar un indicador enganyós en un territori 

molt gran. En concret, a la nostra població, han anunciat que ocuparan 4,8 milions de m², quan 

la llei ens marca en 1,5 milions de m² per al nostre municipi. Estem a favor de la Gigafactoria, 

per descomptat; però això no pot suposar un atemptat ecològic per a la nostra ciutat, es pretén 

utilitzar el triple de terreny permés per la llei. 

Contra aquesta massificació de plaques fotovoltaiques a Sagunt, aquest Ajuntament 

hauria de presentar una declaració institucional contra aquesta massificació. Existeixen altres 

llocs, altres terrenys, igualment viables per al subministrament que necessita la Gigafactoria 

Wolkwagen. 

Per descomptat que hem de lluitar contra el canvi climàtic, i, per això, caldrà protegir 

els arbres i el terreny fèrtil que desapareixerà amb aqueix tan elevat percentatge de col·locació 

de plaques fotovoltaiques. 

Per això, aquest grup municipal sol·licita al Ple d’aquest Ajuntament l’aprovació del 

següent, 

 

ACORDS 

PRIMER. Que es complisquen totes les prescripcions legals respecte de les cessions del 

10% i de les instal·lacions fotovoltaiques sense que això signifique prejutjar la instal·lació de 

la Gigafactoria. 

SEGON. Que s’elabore, per part del Consell Agrari, un informe sobre l’afecció de tots 

els projectes d’instal·lacions fotovoltaiques en l’agricultura de la nostra ciutat”. 

 

14 EXPEDIENT 1424577E. PROPOSICIÓ GRUP MUNICIPAL CIUTADANS 

“CELEBRACIÓ ANY JUBILAR DEL SANT CALZE (2025-2026)” 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Ciutadans, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

  

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Vist que, des de la seua constitució l’any 2002, l’Associació Cultural El Camí del Sant 

Greal ha estat treballant en la posada en valor del patrimoni material i immaterial de la 

Comunitat Valenciana, que porta més de dues dècades treballant des de la societat civil tant a 

Aragó com a la Comunitat Valenciana, així com també en ciutats com Nàpols, Roma i Tolosa. 

Vist que el relat cultural i turístic que ofereix la història de la Comunitat Valenciana, el 

paisatge i els recursos naturals, la cultura en totes les seues accepcions i la tradició. Sabent que 

han estat treballant per tot el territori provincial de València, mostrant-lo com a principal eix 

vertebrador del Camí del Sant Greal, denominat també com a Ruta del Coneixement, camí de 

la Pau en les seues més de cinc rutes al llarg de huit comunitats autònomes en tota Espanya. 
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Vist que l’any 2021 han ajudat a dos municipis d’Aragó a aconseguir quatre milions 

d’euros dels fons Next Generation a través del Pla Estratègic Integral Sostenible del Camí del 

Sant Greal per a generar riquesa a la nostra terra. 

 Atés que en els últims anys s’han desenvolupat projectes europeus (Holy Grail Route 

2015 al costat de la Universitat de Saragossa), que es va presentar aquest camí en FITUR 2015 

des de l’estand d’Aragó com a “Ruta del Sant Greal” i en 2017 a la Comunitat Valenciana com 

a “Ruta del Greal”, que la seu social de l’Associació Cultural del Camí el Sant Greal està 

Massamagrell (València) i que des de la societat civil s’han consolidat aquest camí en els valors 

de l’espiritualitat, la fraternitat, l’acolliment, la generositat, la solidaritat, el coneixement, la 

tolerància i l’enteniment posats tots ells en el centre de la construcció del relat cultural que 

sustenta el Camí del Sant Greal, Ruta del Coneixement, camí de la Pau. 

Vistes les conclusions d’una investigació doctoral a la Universitat de València sobre el 

propi objecte i de la seua tradició oral, que aporten un ampli material que pot ser utilitzat per a 

l’elaboració del relat turístic que defineix el multiproducte Camí del Sant Greal com una nova 

aposta del turisme cultural i religiós a Espanya. Que vertebra vuit comunitats autònomes i cinc 

rutes, l’eix principal de les quals és la Comunitat Valenciana, unint Sagunt amb ciutats 

internacionals del calat de Jerusalem i Roma. Les dues ciutats santes més importants de la 

cristiandat. I que, aquest eix principal s’està treballant des de la societat civil per a ser triat pel 

Consell d’Europa Itinerari Cultural Europeu juntament amb un equip multidisciplinari 

transnacional. 

Vist que a la Catedral de València es troba una peça única, que no té parangó en la 

història de l’arqueologia mundial. Aquest objecte (el Sant Calze) justifica la seua posada en 

valor en l’internacional pel seu significat en la construcció de la història europea de l’Edat 

Mitjana. Objecte que va estar onze segles a Aragó i des del segle XV a la Comunitat Valenciana. 

Vista la necessitat de donar l’oportunitat a 2.200 milions de persones cristianes (el 31% 

població mundial) de conéixer el Camí del Sant Greal en el seu eix principal: Ruta del 

Coneixement, camí de la Pau, camí que per jubileu es posiciona el primer en tot l’orbe. Perquè 

aquest recorregut és jubilar cada cinc anys i a perpetuïtat, sent el començament del pròxim Any 

Jubilar l’últim dijous d’octubre de l’any 2025 fins a l’últim dijous d’octubre de 2016. 

Vist que donar suport al desenvolupament d’aquest camí suposa posicionar Sagunt i la 

Comunitat Valenciana en el mapa internacional de manera excepcional. I que tal com en el seu 

moment es va decidir donar suport al camí jubilar de Santiago creant una Directiva, secundar 

hui aquest camí que discorre per tota la Comunitat Valenciana, que arriba a la totalitat de les 

tres províncies en les seues diferents rutes i engloba fins a la part més deprimida residencial de 

Castelló, suposa un vertader riu de vida i de desenvolupament per a les nostres generacions 

esdevenidores, perquè significa deixar una oportunitat d’ocupació i desenvolupament que, 

altres regions han sabut aprofitar amb molt de bé. 

Vist que aquest camí, com s’ha indicat, és jubilar a perpetuïtat cada cinc anys gràcies 

a la Catedral de València i a la custòdia del Sant Calze. I que després de Jerusalem i Roma, 

València és la tercera ciutat jubilar més important per freqüència de jubileu en tota la cristiandat. 

I que la nostra ciutat de Sagunt forma part del traçat del Camí del Sant Greal en la Comunitat 

Valenciana, sabent que el seu desenvolupament internacional des de les institucions pot generar 

multitud d’oportunitats d’inversió, d’ocupació, d’esperança i, com no, de nou posicionament 

d’Espanya enfront de tots els destins internacionals com “el millor lloc del món per a peregrinar 

caminant”. 

 Recordem en aquest punt que existeix una Declaració Institucional sol·licitant això 

mateix, però per a l’anterior jubileu (202-2021) signada a l’octubre de 2019 per totes les 

formacions polítiques de la Comunitat Valenciana en les Corts Valencianes. I que segons 

indiquen, per motius de la pandèmia COVID-19, no va poder dur-se a terme com correspon. 

Això sí, es va dotar d’un any de gràcia al Jubileu de Santiago i es va elaborar la seua 

corresponent llei pressupostària. 
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Per tot això, és missió de tots continuar proposant oportunitats d’inversió sense cost per 

als contribuents a la nostra terra per mitjà dels pressupostos generals que s’aproven pel Govern 

d’Espanya a instàncies de declaracions com la present. 

Per això, aquest grup municipal sol·licita l’aprovació del següent, 

ACORD 

 

Primer. Instar el Govern d’Espanya perquè l’any 2024, 2025 i 2026 amb motiu de la 

celebració del pròxim Any Jubilar del Sant Calze (2025-2026) es realitze en els pressupostos 

generals de l’Estat la Declaració d’Esdeveniment d’Excepcional Interés Públic (AEIP) 

perquè aquesta declaració fomenta la participació del sector privat en la commemoració de 

l’Any Jubilar i ofereix a les empreses col·laboradores un conjunt d’incentius fiscals específics 

(article 27 de la Llei 49/2002, de 23 de desembre, de règim fiscal de les entitats sense fins 

lucratius i dels incentius fiscals al mecenatge). Que facilita l’obtenció de fons privats per a la 

realització d’activitats i la divulgació de l’esdeveniment en els anys 2024, 2025 i 2026. 

Segon. Fer un seguiment real d’aquesta documentació perquè arribe al Govern i actue 

en conseqüència promulgant com correspon aquesta declaració per als anys 2024, 2025 i 2026. 

Tercer. Donar difusió en els mitjans d’aquest resultat.” 

   

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Quesada, Sotoca, 

Antonino, Timón, Fernández, Moll, Gil, Tarazona, Soriano, González, Guillen, Berna, Herranz, 

Fuertes, Muniesa, Bono, Sáez, Montesinos, Vila i López. Abstencions: 2, senyors/es Sampedro 

i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

S E G O N A   P A R T: CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 

LOCAL 

 

15 EXPEDIENT 1423853Z. DONAR COMPTE RESOLUCIONS D’ALCALDIA I 

DELS SEUS REGIDORS/REGIDORES ADOPTATS DES DE LA DACIÓ DE 

COMPTES FORMULATS EN L’ANTERIOR SESSIÓ 

Considerant que l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 

Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, estableix 

que l’alcalde donarà compte succinta a la corporació, en cada sessió ordinària del Ple, de les 

resolucions que haguera adoptat des de l’última sessió plenària ordinària perquè els regidors i 

regidores coneguen el desenvolupament de l’administració municipal o a l’efecte del control i 

fiscalització dels òrgans de govern, previstos en l’article 22.2.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, 

Reguladora de les Bases del Règim Local. 

Considerant així mateix l’estructura d’ordre del dia de les sessions ordinàries del Ple de 

la corporació prevista en l’article 86 del vigent Reglament Orgànic Municipal d’aquest 

Ajuntament. 

 

Per tot això, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de l’Alcaldia i de 

les seues regidores i regidors delegats adoptades des de la dació de comptes formulada en 

l’anterior sessió plenària de caràcter ordinari que es va celebrar el dia 27.04.2023 i que 

comprenen: 

 

Des de la número 2807 del 18 d’abril fins a la número 3857 de 16 de maig de 2023. 

 

Per tot això, el Ple queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
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16 EXPEDIENT 1379097N. INFORMACIÓ AL PLE LIQUIDACIÓ I TRIMESTRE 

2023 

De conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Economia i Organització 

Municipal, es dona compte al Ple, del següent informe: 

“En compliment del que s’estableix en l’art. 207 del Text Refós de la Llei Reguladora de 

les Hisendes Locals, i de conformitat amb el que es disposa en la base 98 d’Execució del 

Pressupost s’adona de la informació trimestral corresponent al quart trimestre de l’any en curs 

sobre: 

 

1. Pressupost de l’Ajuntament de Sagunt. 

1.1. L’Execució del Pressupost (despeses i ingressos) de l’Ajuntament. 

1.2. Moviments i situació de la Tresoreria. 

1.3. Relació de Modificacions de Crèdit realitzades en el període. 

 

2. Informes morositat i PMP de l’Ajuntament i Consell Local Agrari (CLA). 

 

3. Informe d’intervenció. 

 

4. Formularis Oficina Virtual Entitats Locals”. 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

17 EXPEDIENT 1290934P. PACF2023 AUDITORIES DELS COMPTES ANUALS 

2022 OOAA CONSELL LOCAL AGRARI 

Es dona compte al Ple de l’Ajuntament de la proposta del regidor d’Intervenció, que diu: 

“Havent finalitzat els treballs relatius a l’auditoria de comptes anuals Exercici 2022 de 

l’Organisme Autònom Consell Local Agrari, corresponents a l’exercici 2022, actuació recollida 

en el Pla Anual de Control Financer 2023 (PACF2023). 

Elaborat aquest informe, la seua anàlisi constituirà un punt independent en l’ordre del 

dia de la corresponent sessió plenària (article 36.1 del RD 424/2017). 

 Es dona compte al Ple de l’informe d’auditoria emés en relació amb aquests comptes 

anuals de l’exercici 2022. 

Seguint la política d’informació i transparència aquest informe serà accessible per part 

de la ciutadania des de la web municipal d’aquest Ajuntament. 

 

Per tot això, es formula la següent proposta al Ple de la corporació. 

ÚNIC: Dació de compte al Ple de l’informe d’auditoria de Comptes Anuals exercici 

2022 de l’Organisme Autònom Consell Local Agrari.” 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

18 EXPEDIENT 1290937T. PACF2023 AUDITORIES DELS COMPTES ANUALS 

2022 OOAA FUNDACIÓ DE LA COMUNITAT VALENCIANA DEL PATRIMONI 

INDUSTRIAL I MEMÒRIA OBRERA DEL PORT DE SAGUNT 

Es dona compte al Ple de l’Ajuntament de la proposta del regidor d’Intervenció, que diu: 

“Havent finalitzat els treballs relatius a l’auditoria de comptes anuals Exercici 2022 de 

la Fundació CV Patrimoni Industrial i Memòria Obrera del Port de Sagunt, corresponents a 

l’exercici 2022, actuació recollida en el Pla Anual de Control Financer 2023 (PACF2023). 

Elaborat aquest informe, la seua anàlisi constituirà un punt independent en l’ordre del 

dia de la corresponent sessió plenària (article 36.1 del RD 424/2017). 

 Es dona compte al Ple de l’informe d’auditoria emés en relació amb aquests comptes 

anuals de l’exercici 2022. 
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Seguint la política d’informació i transparència aquest informe serà accessible per part 

de la ciutadania des de la web municipal d’aquest Ajuntament. 

 

Per tot això, es formula la següent proposta al Ple de la corporació. 

ÚNIC: Dació de compte al Ple de l’informe d’auditoria de Comptes Anuals exercici 

2022 de la Fundació CV Patrimoni Industrial i Memòria Obrera del Port de Sagunt.” 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 

PRECS I PREGUNTES 

 En l’apartat de precs i preguntes intervenen els següents regidors i regidores: 

 

 -En primer lloc intervé el Sr. López, el qual llança una pregunta al Sr. Alcalde ja que, 

davant d’algunes informacions de premsa, volia saber que si el Sr. Moreno isquera elegit com 

a alcalde el pròxim dia 28 

 de maig, si adquireix el compromís ferm i públic que acabarà la legislatura com a alcalde i no 

la deixarà a meitat de mandat. 

 -El Sr. Alcalde respon que aquesta pregunta no té res a veure amb un prec a l’Ajuntament, 

no obstant això, respon que sí, que estaria encantat d’acabar la legislatura si la ciutadania li 

dona la seua confiança, però això és un assumpte polític i no toca en aquest debat. 

 -La seua segona pregunta va dirigida al Sr. Gil i al Sr. Timón, en referència a les 

declaracions que van eixir després de la reunió amb la Federació Espanyola en relació al camp 

del Saguntí. Han eixit declaracions que diuen que fonts municipals confirmen que el període de 

cessió del camp podria arribar als cinquanta anys, ell mateix ha consultat amb la federació i 

directiva del Saguntí i li consta que no s’ha parlat en cap moment de 50 anys. Pregunta si poden 

assegurar al 100% o hi ha algun document que corrobore aquestes informacions de premsa. I 

respecte al que també ha eixit en premsa sobre que la gespa del Saguntí està per a canviar abans 

de la pròxima temporada, si veuen viable que estiga canviat en aquesta data. 

 -A aquesta qüestió respon el Sr. Gil, manifesta que ell no ha dit cinquanta anys; el que 

va dir és que la Federació, el dia que va estar en aquesta, i que aqueixos tràmits haurien d’haver-

se acabat ràpidament, van dir que podien ser de 10, de 20, de 30, 40, 50, que no tancaven cap 

possibilitat i ell tampoc ha dit res sobre la gespa. El que li preocupa és que, si no es fan les coses 

prompte, la gespa no estarà preparada per a la pròxima temporada i caldrà buscar una solució 

per al Club del Saguntí. Ha intentat parlar amb el vicepresident de la Federació i no ha pogut 

fer-lo. 

 -Intervé el Sr. Alcalde i indica que la Federació ha anat canviant de criteri i últimament 

han demanat tres coses més abans de signar i en l’últim episodi de negociació quant als anys 

que esmenta el Sr. López, la Federació ha apostat per 25 anys. Òbviament l’Ajuntament té 

l’interés que siga el màxim temps possible però la Federació tira a la baixa. 

 -És el torn del Sr. Vila. Pregunta per què ara es pot passar fibra òptica per les façanes de 

Ciutat Vella i fa tres o quatre anys no es podia. Perquè si fora així s’hauria concedit fa tres anys 

i no ara en campanya electoral. Què ha canviat? 

 -Respon el Sr. Alcalde, i indica que no es permet, que hi ha una empresa que està fent 

tasques de reparació i manteniment per part de Telefònica. Desconeix l’assumpte. 

 -Insisteix que no es tracta de continuar parlant d’això, sinó que es tracta que el que s’està 

fent ara es podria haver fet abans i no ara en període electoral. 

 -El Sr. Fernández manifesta que com a regidor d’Urbanisme sap que s’està instal·lant la 

fibra, però de manera subterrània. 

 -Continua en la seua intervenció el Sr. Vila, i llança la pregunta a Esquerra Unida de què 

pensarien si es llançara pintura a la zona de les dunes de la platja. Mostra una foto del malecó 

en la qual es va identificar una exregidora d’EU pintant-lo. Aquest matí les passarel·les de la 

platja i la zona dels llavapeus han aparegut amb pintura habitada i demana que el Sr. Rovira es 
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preocupe de la seua gent, perquè segurament hauran sigut els seus camarades i que la policia 

òbriga una investigació per a identificar els responsables. 

 -En aquest assumpte el Sr. Alcalde aclareix que responsabilitat d’Esquerra Unida no és, 

que la policia estarà damunt de l’assumpte i intentarà identificar-ne els responsables. 

Independentment de si es tracta de mobiliari públic o privat, la policia farà el seguiment perquè 

això és vandalisme. 

 -La Sra. Bono assumeix el torn de paraula i manifesta i recorda que aquest és l’últim Ple 

de la legislatura i ella ja no va en les llistes del Partit Popular i vol aprofitar per a acomiadar-se. 

Va entrar en política amb 25 anys i van ser anys on va arribar disposada a ajudar totes les 

persones que requerien ajuda municipal. Han sigut 4 legislatures, 16 anys, amb molt bons 

moments i amb uns altres molt durs. Molts dels presents ho saben perquè els han compartits. 

Vol donar les gràcies a tots els funcionaris, a les associacions, però, sobretot, als veïns que van 

confiar en ella per a ser representant municipal. I no se’n vol oblidar de tots els companys que 

al costat d’ella van governar durant dues legislatures molt dures amb una crisi econòmica 

important, governant amb 9 regidors de 25 i, així i tot, van aconseguir fer molt bona gestió. 

Quan parla de companys es refereix a Alfredo, a Paco, a Concha, a Sergio, a Leonor, a Vicent 

Vayá, a Ximo Català, a Teresa Peris, a Juan Serrano, a Laura, a Jose Luis Martí, a Tania i, per 

descomptat, a Maribel, la seua pròxima alcaldessa. Vol, a més d’acomiadar-se, fer un prec a tots 

els partits polítics que a partir del 17 de juny prendran possessió en aquest Ajuntament, per a 

evitar que entren en aquest consistori partits radicals, que tracten de portar una política de 

manera orgullosa, educada i sobretot dirigida al servei públic. Demana als nous regidors que 

entraran que ho facen amb la major honorabilitat i respecte al servei públic, la qual cosa 

habitualment es diu el noble art de la política. I a tots els regidors que entraran nous els demana 

que no malgasten aquesta oportunitat perquè és única, ja que s’han de sentir privilegiats perquè 

la gent ha confiat en tots ells i tenen l’oportunitat de canviar la ciutat i d’ajudar molta gent i per 

això ella se’n va amb el cap ben alt, orgullosa del treball ben fet i orgullosa de la gent que ha 

pogut ajudar, perquè ha portat moltes regidories i ha sigut portaveu també, però si hi ha alguna 

cosa que li ha arribat al cor ha sigut Benestar Social, perquè l’ha fet més humana, més dona i 

millor persona i ha sigut curiós que hui haja vingut l’Associació de SOCOLTIE, una associació 

que coneix. Dona les gràcies a tots els ciutadans que van confiar en ella. 

 -Intervé en aquest moment la Sra. Fuertes i indica que aprofita aquest últim Ple també 

per a acomiadar-se. Com a representant d’aquest en aquesta legislatura per Iniciativa Portenya, 

vol donar les gràcies a tots i totes els regidors i regidores en aquests quatre anys, perquè al final 

de tot s’acaba aprenent i sobretot agraeix a la ciutadania aquesta oportunitat que li han brindat 

i també aprofita i fa un agraïment públic a la seua família, al seu pare, a la seua mare, a la seua 

germana i la seua parella Raquel, que a més són ací i ho agraeix de cor i només ells saben els 

moments tan durs que han passat en aquesta legislatura a tots els nivells i ells han sigut el seu 

major suport. Els diu que els estima molt i els agraeix el seu suport en aquests quatre anys. A 

més, també manifesta el seu creixement com a persona i que se’n va sent una nova persona, 

amb noves perspectives, nous projectes, nou futur. Desitja sort a tots per al pròxim dia 28 i 

acaba dient que “mai donem per assumit ni per regalat el valor de la democràcia, el consens i 

el diàleg perquè depén de cadascun de nosaltres dins i fora”. Dona les gràcies a tots i els desitja 

molta sort. 

 -Segueix el Ple amb la intervenció del Sr. González. El prec que vol fer el dirigeix 

directament al Sr. Alcalde, perquè segons la premsa es nega a tractar el dictamen municipal que 

fa referència al requeriment necessari per a demanar que l’Ajuntament de Sagunt accedisca al 

seu dret d’aprofitament al Parc Sagunt, i li agradaria que el Sr. Alcalde portara demà a la Junta 

de Govern la votació d’aquest dictamen, i espera que així siga perquè és una qüestió d’interés 

general. 

 -Respon el Sr. Alcalde i indica que just en aquest Ple, arran d’una esmena del Partit 

Popular, s’ha aprovat la sol·licitud de cessió corresponent i no és un tema amb el qual se senta 

incòmode. Dit això, el plantejament de fer un requeriment d’anul·lació implica sol·licitar a la 
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Conselleria la paralització de la urbanització corresponent, i inevitablement és un problema per 

a l’execució d’un projecte que consideren vital i per això està esgotant les possibilitats d’arribar 

a consensos amb la Generalitat perquè no li agrada la confrontació directa. Si no hi ha una 

resposta positiva per part de la Conselleria, s’aprovarà el requeriment, però vol esgotar-ne les 

possibilitats. No obstant això, la Junta de Govern té les competències que ell li ha delegat, però 

ell com a alcalde pot en qualsevol moment aprovar-lo per resolució d’Alcaldia. Vol esgotar totes 

les possibilitats i insisteix que si no hi ha una resposta per part de la Generalitat, ell signarà 

aqueix requeriment. 

 -Torna a intervindre el Sr. Fernández. Indica que discrepa i manifesta que demà és 

l’últim dia que es pot presentar el requeriment de nul·litat que és important per a reforçar la 

posició de l’Ajuntament. 

 El Sr. Fernández recorda que porta 240 plens, probablement reconeix que és una 

quantitat excessiva, però a ell ha valgut la pena ocupar un lloc de responsabilitat defensant els 

interessos de la ciutat és un privilegi i ell ha tingut aqueix privilegi de fer-lo durant 20 anys i 

arribar a ser alcalde de la ciutat des d’una força tan humil. És un privilegi, però també és dur, 

perquè cal passar per situacions dures i que acompanyen tota la vida. Situacions que posen en 

joc la família, el patrimoni, però cal afrontar-les amb un saber estar i això no sempre és entés 

per la gent. Vol demanar disculpes, ja que ell intenta ser una bona persona, però no és un bon 

xiquet perquè mai ha callat i prefereix dir les coses clarament i confrontar arguments i aqueixa 

és una manera com una altra de guanyar-se la vida, però vol demanar disculpes a aquelles 

persones que haja pogut ofendre perquè sempre ha sigut de manera involuntària. A vegades ha 

alçat la veu a companys, fins i tot als qui més vol i per això demana disculpes, procura millorar 

dia a dia. També vol donar les gràcies a tots els seus companys, especialment als qui l’han 

acompanyat en aquestes cinc legislatures, als treballadors de la Casa, especialment amb els qui 

ha treballat de manera més pròxima, als habilitats nacionals amb els quals ha hagut de treballar 

directament, pels seus consells, per les seues aportacions, que han permés portar aquest 

Ajuntament tan complicat avant, però que s’han anat superant les dificultats. La política dona 

molts amics, però també enemics i se sent orgullós tant dels amics com dels enemics, perquè 

fer política sense fer enemics és molt complicat perquè es prenen decisions que no agraden a 

tots, aquestes decisions a vegades són la defensa de l’interés general contra interessos 

particulars que són legítims, però que per a un polític han de quedar en un segon pla i aqueixos 

enemics se’ls ha guanyats per defensar l’interés general. Dona també les gràcies a la seua ciutat, 

que li ha permés ser a l’Ajuntament i ocupar les quotes de representació que ha ocupat. Ha 

intentat fer les coses sempre en positiu i sempre construint. Compromís ha sigut una força 

política que ha tingut una importància inversament proporcional a la seua representació. Vol en 

aquest acte desitjar molta sort a aquells que abandonen la política, sobretot salut; i, als qui 

continuen, animar-los a continuar treballant, perquè aquesta és una ciutat meravellosa. La ciutat 

s’ha de cuidar i mimar perquè ho mereix. Desitja a tots el millor i ell continuarà treballant per 

la ciutat allí on estiga i siga com siga. 

 -La Sra. Berna pren la paraula i vol agrair a tots de cor perquè han sigut uns anys 

inoblidables, s’emporta un bon record de tots i creu que continuaran mantenint la salutació. 

Manifesta que s’emporta un record molt especial del dia que la van nomenar, en ser la regidora 

de més edat, a tots els companys regidors, i no oblidarà quan va nomenar alcalde Darío, perquè 

va ser per a ella molt emocionant. Ha sigut un honor, diu, conéixer a tots els companys i agraeix 

el comportament tan bo de tots cap a ella. 

 -Pren la paraula el Sr. Sampedro. La paraula privilegi es queda curta per a ell, que ha 

sigut regidor, perquè ha sigut un orgull i un honor representar aquest municipi i, sobretot, 

representar la classe treballadora. Vol dir que la política no s’acaba a l’Ajuntament, perquè porta 

des dels 19 anys en política i continuarà, amb el moviment veïnal, sindical, ecologista etc., i per 

això el continuaran veient per l’Ajuntament. És un privilegi ser regidor, però també és dur a 

vegades. En qualsevol cas, agraeix a tot el personal de l’Ajuntament a tots els nivells, sobretot 

els desitja sort a les persones que formaran part de la nova corporació. 
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 -El Sr. Fernández torna a prendre la paraula per a sol·licitar un aplaudiment i 

reconeixement cap a la Sra. Moll, que no vol eixir perquè està molt emocionada. La Sra. Moll 

sí que ha fet molts amics perquè és molt bona persona. Per això li dona l’enhorabona. 

 -Tanca l’apartat de precs i preguntes i intervencions el Sr. Muniesa, el qual manifesta en 

primer lloc el seu desig de donar les gràcies en primer lloc a la seua família, als qui estan i als 

absents, als funcionaris per l’enorme treball fet durant aquests anys i que li han fet la vida més 

fàcil, als companys, que no enumerarà, de totes les legislatures que l’han acompanyat, al seu 

equip d’aquesta legislatura, a la resta de les forces polítiques, als quals mai va considerar rivals, 

sinó companys de viatge. També als mitjans de comunicació que, perquè ell sempre pensa que 

ho poden tractar millor, però ells sempre fan el seu treball, però sempre s’han portat 

fantàsticament, i especialment a la seua ciutat per aquests 25 anys, per haver-li oferit 

l’oportunitat de començar des de baix i arribar a la cota més alta d’algú que es dedica a la 

política, com és ser alcalde de la ciutat. Que és un enamorat de la política i de la seua ciutat i 

que haja arribat a ser alcalde no té preu, ha sigut un període de la seua vida que li ho ha donat 

tot i que l’ha forjat com a persona. Va vindre amb una voluntat clara de servei i se’n va amb 

aqueixa idea de ser ferm defensor que s’ha de dir el que s’ha de dir i no el que es vol que es 

diga. Mai va prendre una decisió perquè li agradara a ell o a determinats interessos i mai la va 

deixar de prendre per pensar que li desagradava a ell o a algú relacionat amb ell. És un liberal 

convençut i creu en la llibertat, en el mèrit i en l’esforç en tots els àmbits, en tots els fòrums 

que li han donat veu, ha defensat aferrissadament aquesta ciutat i els 25 regidors que han 

conformat cada legislatura, creu fermament en les persones. Si no s’és capaç d’enfocar no es 

pot ser capaç de superar el futur i a aquesta ciutat li alberga un futur fantàstic i per això als qui 

vinguen només pot desitjar-los el millor. I finalitza dient “bona travessia i bon vent” i sempre 

el tindran a la seua disposició. Es vol prendre la llicència hui, perquè a partir d’ací, de manera 

particular, alça la seua particular sessió. 

 

 I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la Presidència clou la sessió a les 10 hores i 

38 minuts, de tot això, com a secretari general, en done fe. 

 

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE 


